



စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စီမံကိန်းဦးစီးဌာန



စိုက်ပျိုးစီးပွားသတင်းလွှာ

အမှတ်စဉ် (၃၁/ ၂၀၂၂)

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ(၁၁) ရက်

၁၁-၈-၂၀၂၂	
ငွေကြေး အမျိုးအစား	ငွေလဲလှယ်နှုန်း (ကျပ်)
ဒေါ်လာ	၂၁၀၀.၀
ယူရို	၂၁၆၉.၄
စင်ကာပူဒေါ်လာ	၁၅၃၃.၅
စတာလင်ပေါင်	၂၅၆၆.၂
ဂျပန်ယန်း (၁၀၀)	၁၅၈၃.၃
တရုတ်ယွမ်	၃၁၁.၅၉
ဟောင်ကောင် ဒေါ်လာ	၂၆၇.၆၅
အိန္ဒိယရူပီး	၂၆.၃၇၂
ကိုရီးယားဝမ် (၁၀၀)	၁၆၁.၃၈
မလေးရှား ရင်းဂစ်	၄၇၂.၄၄
ဖိလစ်ပိုင်ပီဆို	၃၇.၈၈၈
ထိုင်းဘတ်	၅၉.၆၄၂
ဗီယက်နမ်ဒေါ် (၁၀၀)	၈.၉၇၆၃

သတင်းခေါင်းစဉ်များ

- စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေထွက်ပစ္စည်းဆိုင်ရာသတင်းများ
 - ယခုနှစ် ဇွန်လကုန်၌ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် ဆန်လက်ကျန် တန်ချိန် ၉.၇၁ သန်း ရှိခဲ့
 - ဩဂုတ်လ ၁၀ ရက်နေ့၌ တရုတ်ပြည်တွင်း ယူရီးယားဈေးနှုန်းများ အနည်းငယ်ကျဆင်းခဲ့
 - ဩဂုတ်လဆန်းပိုင်း၌ တရုတ်နိုင်ငံ ပဲပုပ်အစာဈေးကွက် မြင့်တက်လာ
 - ဇူလိုင်လအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပါကစ္စတန်မှ ဆန်တင်ပို့မှု ၁၀ ရာခိုင်နှုန်း နီးပါးတိုးလာ
 - ဆန်ဈေးနှုန်းများ ကြီးမြင့်နေသော်လည်း ပုဂ္ဂလိကဆန်တင်သွင်းမှု ပြုလုပ် သွားဖွယ်ရှိသည့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ
 - ယခုနှစ် ပထမ ၇ လအတွင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈၉ သန်းတန်ဖိုးရှိ ဆန်များကို တရုတ်နိုင်ငံသို့ တင်ပို့ခဲ့သည့် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ
 - ထိုင်းနိုင်ငံ၏ ကောက်ပဲသီးနှံ သတင်း
 - တရုတ်နိုင်ငံသို့ ဆန်တန်ချိန် (၂)သိန်း တင်ပို့မည့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ
 - ယူကရိန်းမှ ကောက်ပဲသီးနှံ ပြန်လည်တင်ပို့မှုများပြုလုပ်ရန် ကြိုးစားလာ
 - ဩဂုတ်လ (၂) ရက်နေ့၌ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုရှိ ကောက်ပဲသီးနှံဈေး နှုန်းများ ကျဆင်းခဲ့
 - ဗီယက်နမ်နိုင်ငံမှ ဆန်တင်ပို့မှု စံချိန်တင်မြင့်တက်ခဲ့

လယ်ယာစီးပွားနှင့် ကုန်သွယ်မှုဌာနခွဲ၊ စီမံကိန်းဦးစီးဌာန ရုံးအမှတ် (၁၅) ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၀၆၈၄
Email- misdop.moali@gmail.com

- တရုတ်ပြည်တွင်း စားအုန်းဆီဈေးကွက် ဆက်လက်ကျဆင်းနေ
- သြဂုတ် ၄ ရက်တွင် တရုတ် ပြည်တွင်း ယူရီးယားဈေးနှုန်းများသည် ၀.၃၃ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့
- အင်ဒိုနီးရှားမှ စားအုန်းဆီရောင်းလိုအား တိုးမြှင့်မည့် အလားအလာကြောင့် သြဂုတ်လ (၄)ရက်နေ့တွင် ကမ္ဘာ့စားအုန်းဆီဈေးနှုန်း ကျဆင်းခဲ့
 - အထွေထွေသတင်းများ
 - နိုင်ငံအများအပြား၌ ဂဏန်းနှစ်လုံး ငွေကြေးဖောင်းပွမှုကို ကြုံတွေ့နေရဟု
 - ကမ္ဘာ့ဘဏ်က ထုတ်ဖော်ပြောကြား
 - ဇူလိုင်လ နောက်ဆုံးပတ်အတွင်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမ ထူးခြားသတင်းများ
 - စီးပွားရေးအခြေအနေအပေါ် စိုးရိမ်ပူပန်မှုများကြောင့် တရုတ်နိုင်ငံ၏ BRI ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ နှေးကွေးလာ
 - သြဂုတ် ၉ ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံ ရှန်တုန်းရေနံချက်စက်ရုံရှိ ဓာတ်ဆီနှင့် ဒီဇယ်ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်ခဲ့
 - ဂျာမနီနိုင်ငံတွင်ပို့ကုန်ဝင်ငွေ ပြန်လည်မြင့်တက်လာခြင်း
 - Biofach 2023 အော်ဂဲနစ်ပြပွဲ ကျင်းပမည့်အစီအစဉ်
 - Fruit Logistica ပြပွဲ ကျင်းပမည့်အစီအစဉ်
 - Ambiente ကုန်စည်ပြပွဲ ကျင်းပမည့်အစီအစဉ်
 - Anuga-Food and Beverage ပြပွဲကျင်းပမည့်အစီအစဉ်

ယခုနှစ် ဇွန်လကုန်၌ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် ဆန်လက်ကျန် တန်ချိန် ၉.၇၁ သန်းရှိခဲ့

ယခုနှစ်အတွင်း အင်ဒိုနီးရှား စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် ဗဟိုစာရင်းအင်းအေဂျင်စီ (BPS) တို့ပူးပေါင်း၍ နိုင်ငံ၏ ဆန်စပါးလက်ကျန်စစ်တမ်းကို ပြည်နယ် ၃၄ ခုရှိ ခရိုင်/ မြို့ငယ် ၄၉၀ တွင် ပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ အလားတူစစ်တမ်းကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်က ပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ ယခုပြုလုပ်သည့် စစ်တမ်းအရ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် ယခုနှစ်၊ ဇွန်လကုန်၌ ဆန်လက်ကျန် ၉.၇၁ သန်း ရှိနေကြောင်း၊ ၆၇.၉၄ ရာခိုင်နှုန်းမှာ အိမ်ထောင်စုများ၏ လက်ဝယ်၌ရှိပြီး၊ ၁၁.၄၀ ရာခိုင်နှုန်းမှာ Bulog တွင်ရှိကာ၊ ဆန်စက်များတွင် ၇.၁၅ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ကုန်သည်များထံတွင် ၁၀.၆၇ ရာခိုင်နှုန်း အသီးသီးရှိကြောင်း သိရပါသည်။ ဆန်လက်ကျန်များအနက် တန်ချိန် ၃.၄၁ သန်းကို စပါးအနေဖြင့် သိမ်းဆည်းထားကြပြီး၊ တန်ချိန် ၆.၂၄ သန်းကို GKP နှင့် GKG မှ ဆန်အဖြစ်ပြောင်းလဲ၍ သိမ်းဆည်းထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

နိုင်ငံ၏ ဆန်လက်ကျန်အနေအထားအပေါ် အထောက်အထားဖြင့် သိရှိထားခြင်းအားဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ ဖြန့်ဖြူးမှုနှင့် အနေအထားကို ဆုံးဖြတ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးဌာန၏ စားနပ်ရိက္ခာသီးနှံ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဆူဝမ်ဒီက မှတ်ချက်ပြုပြောကြားပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ www.cnbcindonesia.com

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန

ဩဂုတ်လ ၁၀ ရက်နေ့၌ တရုတ်ပြည်တွင်း ယူရီးယားဈေးနှုန်းများ အနည်းငယ်ကျဆင်းခဲ့

ဩဂုတ်လ (၁၀) ရက်နေ့တွင် တရုတ်ပြည်တွင်း ယူရီးယားဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ၂,၃၁၂ ယွမ် ဖြစ်ခဲ့ပြီး၊ ဩဂုတ်လ ၉ ရက်နေ့နှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ၁.၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းသွားကာ တစ်တန်လျှင် ယွမ် ၄၀ နှင့် ယခင်နှစ် အလားတူကာလနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက တစ်တန်လျှင် ၁၇.၄၃ ရာခိုင်နှုန်း အသီးသီး ကျဆင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရပါသည်။

ယူရီးယားကုန်ကြမ်းထုတ်လုပ်သည့်ဘက်မှ ကုန်ကျစရိတ်များမှာ ယေဘုယျအခြေအနေ၌သာ ရှိနေပြီး၊ ကုန်ချောထုတ်လုပ်သည့် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးဘက်မှ ဝယ်လိုအားမှာ အများဆုံးဝယ်ယူ

ချိန်ကို ကျော်လွန်သွားပြီဖြစ်၍ စက်မှုကုန်ထုတ်လုပ်မှုဘက်မှသာ အဓိကဖြစ်နေပါသည်။ ဒြပ်ပေါင်း ဓာတ်မြေဩဇာစက်ရုံများမှာ ဘေးထွက်ဝယ်လိုအားအပေါ် အဓိကဖြစ်နေပါသည်။ အချို့ထုတ်လုပ် သူများက စက်ရုံများကို အလုံးစုံပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှုများပြုလုပ်နေသဖြင့် နေ့စဉ်အထွက်နှုန်းမှာ တန် ချိန် ၁၅၀,၀၀၀ ခန့် ရှိပါသည်။

လတ်တလောအခြေအနေတွင် တရုတ်ပြည်တွင်းယူရီးယားဈေးကွက်ပေါက်ဈေးမှာ အနိမ့်ဆုံး ပျမ်းမျှဈေးနှုန်းဖြစ်သည့် တစ်တန်လျှင် ၂,၃၅၀ ယွမ်ဝန်းကျင်၌ တည်ရှိနေနိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်းရရှိ ပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ SunSirs
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

.....
ဩဂုတ်လဆန်းပိုင်း၌ တရုတ်နိုင်ငံ ပဲပုပ်အစာဈေးကွက် မြင့်တက်လာ

SunSirs ၏ စောင့်ကြည့်လေ့လာသည့် အချက်အလက်များအရ ဩဂုတ် ၄ ရက်မှစတင်၍ အမေရိကန် ပဲပုပ်အစာကို နိုင်ငံခြားဈေးကွက်က ပံ့ပိုးပေးလျက်ရှိပြီး ပဲပုပ်အစာဈေးလည်း ပြန်လည် ကောင်းလာခဲ့သည်ဟု သိရပါသည်။ ဩဂုတ်လ (၄) ရက်နေ့တွင် ပဲပုပ်ပျမ်းမျှဈေးမှာ တစ်တန်လျှင် ၄,၂၀၂ ယွမ်ဖြစ်ခဲ့ပြီး၊ ဩဂုတ်လ ၁၀ ရက်နေ့တွင် တစ်တန်လျှင် ၄,၂၉၆ ယွမ်ဖြစ်ခဲ့ရာ ၂.၂၄ ရာခိုင် နှုန်း တိုးလာခဲ့သည်ကို တွေ့ရပါသည်။

ဩဂုတ်လ ၄ ရက်နေ့မှစတင်၍ အမေရိကန်ပဲပုပ်များဘက်မှ လှုပ်ခပ်မှုကြောင့် ဈေးနှုန်း အထက်သို့ ပြန်လည်တက်လာခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ အမေရိကန်မှ ပဲပုပ်တင်ပို့မှု မြင့်တက်နေသော် လည်း တိုးတက်မှုနှုန်း ကျဆင်းနေသဖြင့် ပဲပုပ်ဈေးကွက်မှာ မျက်နှာသာပေးသည့် အကြောင်းအရာ အချို့ဖြင့် ဈေးကောင်းလာခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

အမေရိကန်ပဲပုပ်ဈေးကွက်မှာ ဈေးမြင့်တက်နေသည့်ကာလတွင်ရှိနေပြီး ရာသီဥတုအပေါ် ဈေးကစားမှုများ ဆက်လက်ရှိနေသောကြောင့် အနာဂတ်တွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းပဲပုပ်ဈေး

ကွက်မြင့်တက်နေနိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း SunSirs စိုက်ပျိုးရေးထုတ်ကုန်လေ့လာဆန်းစစ်သူက ခန့်မှန်း ထားပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ SunSirs

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို

ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန

ဇူလိုင်လအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပါကစ္စတန်မှ ဆန်တင်ပို့မှု ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းနီးပါး တိုးလာ

၂၀၂၁-၂၀၂၂ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပထမဇယားလတွင် ပါကစ္စတန်မှ တရုတ်နိုင်ငံသို့ ဆန်တင်ပို့မှုမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၇၇.၅၆ သန်းကျော်ရှိခဲ့ကာ ယခင်နှစ်ကထက် ၉.၇၃ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်ခဲ့ ကြောင်း၊ ပါကစ္စတန်သည် တရုတ်နိုင်ငံသို့ ဆန်ကွဲတင်သွင်းသည့်နိုင်ငံများအနက် တစ်နိုင်ငံအဖြစ် ဆက်လက်ရပ်တည်နေကြောင်း တရုတ်အကောက်ခွန် စီမံခန့်ခွဲရေး (GACC) ၏ တရားဝင်အချက် အလက်များအရ သိရသည်။

လက်ရှိတွင် ဆန်ကွဲအထူးသဖြင့် IRRI-6၊ IRRI-9 အမျိုးအစားနှင့် တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း သို့မဟုတ် ရာနှုန်းပြည့်ကြိတ်ခွဲပြီး ဆန်များကို တရုတ်နိုင်ငံသို့ အဓိကတင်ပို့သည့်နေပြီး ဘာစမာတီနှင့် အခြား ထိပ်တန်းဆန်မျိုးများကို တရုတ်ဈေးကွက်သို့ မြှင့်တင်၍ တင်ပို့နိုင်ရန် ကြိုးစားရဦးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်အတွင်း တရုတ်နိုင်ငံက ပါကစ္စတန်မှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၃၇ သန်းတန်ဖိုးရှိ ဆန်တန် ချိန် ၉၇၃,၀၀၀ ကို တင်သွင်းခဲ့ကြောင်း၊ ပါကစ္စတန်မှ ဆန်တင်ပို့သူအသစ် ၇ ဦးကို တရုတ် အကောက်ခွန်အတည်ပြုစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းခဲ့ပြီး ဆန်တင်ပို့ခွင့်ရှိသူ ၅၃ ဦးအထိ တိုးလာခဲ့ ကြောင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံသည် ပါကစ္စတန်နိုင်ငံက ဆန်တင်ပို့ရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန် ပါကစ္စတန်ဆန်အပေါ် တင်သွင်းခွင့်ကန့်သတ်ချက်များကို ဖြေလျှော့ပေးလိုက်ကြောင်း၊ လာမည့်နှစ် အနည်းငယ်အတွင်း ပါကစ္စတန်နိုင်ငံက တရုတ်၏ အကြီးဆုံးဆန်တင်သွင်းသူဖြစ်လာမည်ဟု ယုံကြည်ချက်ရှိကြောင်း ပေကျင်းမြို့ရှိ ပါကစ္စတန်သံရုံးမှ စီးပွားရေးသံမှူး Badar uz Zaman က ပြောသည်။

နှစ်အနည်းငယ်အတွင်း ပါကစ္စတန်သည် တရုတ်နိုင်ငံသို့ ဆန်အများဆုံးတင်ပို့သူဖြစ်လာမည် ဟုယုံကြည်ကြောင်း CEN က ဖော်ပြသည်။ ယခုနှစ် ပထမငါးလအတွင်း ကုန်စည်ကုဒ် (၁၀၀၆၄၀၈၀) ဆန်ကွဲခေါင်းစဉ်အောက်၌ တရုတ်နိုင်ငံသို့ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၂ သန်းခန့် တင်ပို့ခဲ့ကာ ယခင်နှစ် နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ၈၆၅.၂၆ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာခဲ့ပြီး၊ ကုန်စည်ကုဒ် (10063020) တစ်ဝက်တစ်ပျက် သို့မဟုတ် အပြည့်အဝ ကြိတ်ခွဲထားသည့်ဆန် ခေါင်းစဉ်အောက်၌ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၃၂ သန်းဖိုး တင်ပို့ထားပြီး ဖြစ်ကြောင်း သိရပါသည်။

ပါကစ္စတန်သည် တရုတ်ဈေးကွက်အတွင်း ပါကစ္စတန်ဆန်အကြောင်း အသိပညာပေးနိုင်ရန် အတွက် သမားရိုးကျနှင့် အထူးသဖြင့် လူမှုမီဒီယာပလက်ဖောင်းများကို အသုံးပြုနေကြောင်း စီးပွား ရေးသံမှူးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

ရင်းမြစ်၊ nation.com.pk
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

ဆန်ဈေးနှုန်းများ ကြီးမြင့်နေသော်လည်း ပုဂ္ဂလိက ဆန်တင်သွင်းမှု ပြုလုပ်သွားဖွယ်ရှိသည့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ

ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံတွင် ဆန်ဈေးကွက်တည်ငြိမ်စေရန်အတွက် ဆန်တင်သွင်းမှုအား ပုဂ္ဂလိက မှပြုလုပ်စေရန် ဆုံးဖြတ်ထားကြောင်း စားနပ်ရိက္ခာဝန်ကြီးဌာန၏ ဝန်ကြီး Sadhan Chandra Majumder က ပြောကြားလိုက်ပါသည်။ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံတွင် Boro စပါးရိတ်သိမ်းချိန်ဖြစ်နေ သော်လည်း နိုင်ငံအတွင်း ဆန်ဈေးနှုန်း များစွာမြင့်တက်လာခြင်းကြောင့် အဆိုပါဆုံးဖြတ်ချက်ကို ချမှတ်လိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ၎င်းဆုံးဖြတ်ချက်ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ဝန်ကြီးချုပ် ထံသို့ တင်ပြ၍ အတည်ပြုချက်ရယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆွေးနွေးထားချက်များအရ တင်သွင်းမည့် ဆန်များကို အကောက်ခွန်လွတ် တင်သွင်းခွင့်ပြုရန်နှင့် လယ်သမား၊ ဈေးကွက်နှင့် အခြားဆက်နွယ် သူများအား အရှုံးနှင့်ရင်ဆိုင်ခြင်းမရှိစေရန် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တရားမဝင် ဆန်ဈေးကစား သူများကို ဖော်ထုတ်ရန်အတွက် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရပါသည်။

ယေဘုယျအားဖြင့် Boro စပါးရိတ်သိမ်းချိန်တွင် ဆန်ဈေးကျလေ့ရှိသော်လည်း ယခုနှစ်တွင် ဈေးနှုန်းများစွာကြီးမြင့်နေကြောင်း သိရပါသည်။ လက်ကားရောင်းချသူများက ဆန်စက်များဘက်မှ ဈေးနှုန်းမြင့်သည်ဟု ပြောဆိုကြသော်လည်း၊ ဆန်စက်ပိုင်ရှင်များဘက်ကလည်း ယခုနှစ် စပါးဈေးနှုန်းများမြင့်မားနေခြင်းကြောင့် ဆန်ဈေးတက်ရသည်ဟု ပြစ်တင် ပြောဆိုလျက်ရှိပါသည်။

စားနပ်ရိက္ခာဝန်ကြီးကမူ ဆန်စက်ပိုင်ရှင်များ၏ ပြစ်တင်ပြောဆိုချက်အပေါ် ၎င်းတို့ကိုယ် တိုင်ဆိုးရွားသည့်ယှဉ်ပြိုင်မှုတွင် ပါဝင်နေသူများဖြစ်ကြောင်း၊ Boro စပါးအသစ်အစား ဆန် အဟောင်းများကို ထုတ်ရောင်းနေခြင်းဖြစ်ကြောင်း စွပ်စွဲပြောဆိုခဲ့ကာ၊ စားသုံးသူများ၏ အကျိုး အတွက် ပြည်ပမှဆန်များကို အကောက်ခွန်နှိမ့်ချပေး၍ တင်သွင်းနိုင်စေရန် အားပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ထိုအတောအတွင်း အိန္ဒိယနိုင်ငံဘက်တွင်လည်း ဂျုံတင်ပို့မှုအား ရုတ်တရက်တားမြစ်လိုက် ခြင်းနှင့်အတူ ဆန်ကုန်သည်များဘက်မှ တိုးမြှင့်ဝယ်ယူခြင်း၊ နောင်ကာလအတော်ကြာမှ ပေးပို့ပေး ရန်အတွက် ပုံမှန်မဟုတ်သည့် အမှာစာများပြုလုပ်ခြင်းကို တားဆီးလိုက်ပါသည်။ အိန္ဒိယ၏ဆောင် ရွက်ချက်ကြောင့် ဆန်တင်ပို့မှုများအပေါ် ကန့်သတ်လိုက်မည်ကိုလည်း စိုးရိမ်လာကြပါသည်။

ပြီးခဲ့သည့် ရက်သတ္တ ၂ ပတ်အတွင်း ဇွန်လမှ စက်တင်ဘာလကြား ဆန်တန်ချိန် ၁ သန်း တင်ပို့ ရန်အတွက် စာချုပ်များကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြကာ၊ လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးသည်နှင့် ငွေပေးချေရန် letters of credit များကို လျင်မြန်စွာဖွင့်လာကြကြောင်း ရိုက်တာသတင်းဌာနက ဖော်ပြထားပါ သည်။

သို့ရာတွင် အိန္ဒိယမှ စားနပ်ရိက္ခာပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူအကြီးအကဲ Sudhanshu Pandey က မိမိတို့နိုင်ငံ၌ ဆန်လုံလောက်သည်ထက်ပင် ကျော်လွန်၍ရှိနေရာ တင်ပို့မှုတားမြစ်ရန်ကိစ္စကို စဉ်းစားခြင်းပင်မရှိကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားထားပါသည်။ ယခုနှစ်အတွင်း အိန္ဒိယမှ ဆန်တန်ချိန် ၉.၆ သန်းနီးပါးကို သင်္ဘောတင်ပို့ထားပြီးဖြစ်ကာ၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်က တင်ပို့မှုထက် ကျော်လွန်ပြီးဖြစ် ကြောင်း သိရပါသည်။

အိန္ဒိယ၏ ၅ ရာခိုင်နှုန်း အကျိုးအကြေပါဝင်သည့် ဆန်ဖြူအမျိုးအစားမှာ အခြေခံအားဖြင့် FOB ဈေး တစ်တန်လျှင် ၃၃၀ ဒေါ်လာမှ ၃၄၀ ဒေါ်လာကြားရှိပါသည်။ ၎င်းဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ၄၅၅ ဒေါ်လာမှ ၄၆၀ ဒေါ်လာကြားရှိသည့် ထိုင်းဆန်နှင့် ၄၂၀ ဒေါ်လာမှ ၄၂၅ ဒေါ်လာကြားရှိ ဗီယက် နမ်ဆန်တို့ထက် ဈေးနှုန်းသိသိသာသာနည်းပါးပါသည်။ ထို့ကြောင့် ဈေးနှုန်းအားဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်း

မရှိသည့်အတွက် ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင် ဈေးနှုန်းယှဉ်ပြိုင်နိုင်စေရေး ပံ့ပိုးမှုများပြုလုပ်ပေးသွားနိုင်မည့် နည်းလမ်းများရှာဖွေနေကြောင်း ထိုင်းအစိုးရမှ ပြောကြားပါသည်။

အကယ်၍ အိန္ဒိယဘက်မှပို့ကုန်ကို ကန့်သတ်လိုက်ပါက ကမ္ဘာ့ဆန်ဈေး လျင်မြန်စွာ ခုန်တက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာပေါ်တွင် အိန္ဒိယဆန်မှာ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ဈေးနှုန်း ပိုမိုချိုသာကြောင်း၊ ယခုအစိုးရက ကန့်သတ်မှုအချို့ပြုလုပ်လာခြင်းကြောင့် ဆန်တင်ပို့မှု လုံးလုံးမရပ်တံ့မီ အိန္ဒိယမှ ဆန်များကို ပိုမိုဝယ်ယူလာကြကြောင်း သိရပါသည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်း အိန္ဒိယမှ ဆန်တန်ချိန် ၂၁.၅ သန်းကို စံချိန်တင် တင်ပို့ခဲ့ပြီး၊ ထိုင်းနှင့် ဗီယက်နမ် နှစ်နိုင်ငံပေါင်းတင်ပို့မှုဖြစ်သည့်တန်ချိန် ၁၂.၄ သန်းထက် ၂ ဆနီးပါး များပြားခဲ့ပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ ricenewstoday
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

.....
ယခုနှစ် ပထမ ၇ လအတွင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈၉ သန်းတန်ဖိုးရှိ ဆန်များကို တရုတ်နိုင်ငံသို့ တင်ပို့ခဲ့သည့် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံသည် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ပထမ ခုနှစ်လအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံသို့ ဆန် ၁၆၉,၇၆၆ တန် တင်ပို့ခဲ့ပြီး ဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈၉ သန်း ရရှိခဲ့ကြောင်း ကမ္ဘောဒီးယား ဆန်စပါးအသင်းချုပ် (CRF) မှ ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံမှာ ကမ္ဘောဒီးယား၏ ဆန်အများဆုံး ဝယ်ယူသူဖြစ်ပြီး၊ ၎င်း၏နောက်တွင် ဥရောပသမဂ္ဂသို့ ဒုတိယအများဆုံးတင်ပို့ထားကြောင်း၊ ယခုနှစ်၊ ပထမ ၇ လအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံသို့ ဆန်တင်ပို့ခဲ့မှုမှာ ကမ္ဘောဒီးယား၏ စုစုပေါင်းဆန်တင်ပို့မှုပမာဏ၏ ၄၈.၃ ရာခိုင်နှုန်း ရှိကြောင်း သိရပါသည်။

CRF ဥက္ကဋ္ဌ Song Saran က တရုတ်နိုင်ငံသည် ကမ္ဘောဒီးယားဆန်အတွက် ဈေးကွက်ကြီးတစ်ခုဖြစ်ပြီး တရုတ်နိုင်ငံသို့ ဆန်ပိုမိုတင်ပို့နိုင်ရန် မျှော်လင့်ကြောင်း၊ "RCEP (ဒေသတွင်း ဘက်စုံစီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု) ကြောင့် ကမ္ဘောဒီးယားနှင့် တရုတ်တို့ကြား ကုန်စည်ကူးသန်းရောင်း

ဝယ်မှုတွင် ပိုမိုလွယ်ကူစေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကြီးမားသည့် RCEP ဒေသဆိုင်ရာ ကုန်သွယ်မှုစာချုပ် မှာ ကမ္ဘာ့ဒီးယား၏ ထုတ်ကုန်များအတွက် ဈေးကွက်ပိုမိုရရှိစေမည် ဖြစ်ပြီး RCEP အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ ဦးစားပေးအကောက်ခွန်များဖြင့် ကုန်ချောများ တင်ပို့နိုင်ရေးအတွက် ဆန်လုပ်ငန်းအပါအဝင် ကဏ္ဍ အသီးသီး၌ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် နိုင်ငံခြား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများကို ဆွဲဆောင်နေကြောင်း"ဟု CRF ဥက္ကဋ္ဌ Song Saran က ဆင်ဟွာသို့ ဖြေကြားခဲ့ပါသည်။

CRF ၏ အဆိုအရ ကမ္ဘာ့ဒီးယားသည် ယခုနှစ် ပထမ ခုနှစ်လအတွင်း နိုင်ငံနှင့် ဒေသပေါင်း ၅၆ နိုင်ငံသို့ စုစုပေါင်း ဆန်တန်ချိန် ၃၅၀,၉၀၂ တန် တင်ပို့ခဲ့ပြီး ဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၁၈ သန်း ရရှိခဲ့ကြောင်းနှင့် ယခင်နှစ်ကထက် ၁၃ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်လာကြောင်း သိရပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ Xinhua
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

.....
ထိုင်းနိုင်ငံ၏ ကောက်ပဲသီးနှံသတင်း

လာနီညာရာသီဥတုဖြစ်စဉ်က ထိုင်းနိုင်ငံရှိ စပါးစိုက်တောင်သူများအတွက် မိုးရေချိန်ပိုမိုရရှိ စေကာ၊ ရေပေးဝေမှုကို ပံ့ပိုးပေးသောကြောင့် ၂၀၂၂ - ၂၀၂၃ တွင် ဆန်ထုတ်လုပ်မှုမှာ ယခင်နှစ်က ထုတ်လုပ်မှု တန်ချိန် ၁၈.၈ သန်းထက်ပိုမို၍ တန်ချိန် ၂၀.၈ သန်းရှိလာနိုင်ကာ ၂၀၂၁ - ၂၀၂၂ က ထက် ၂ % တိုးလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ - ၂၀၂၂ ဈေးကွက်နှစ်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံမှ ဆန်တန်ချိန် ၈ သန်းတင်ပို့မည်ဖြစ်ကာ ယခင်နှစ်ကထက် ၃၁ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုလာကြောင်းဟု US Department of Agriculture Foreign Agricultural Service (FAS) က ထုတ်ပြန်သည့် Global Agricultural Information Network အစီရင်ခံစာအရ သိရပါသည်။

ထိုင်းဘတ်ငွေ အားနည်းခြင်းကြောင့် ထိုင်းဆန်တင်ပို့မှု ဈေးနှုန်းများမှာ ဆွဲဆောင်မှုရှိပြီး ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းရှိစေကြောင်း၊ လက်ရှိ ထိုင်းဆန်ဈေးနှုန်းများမှာ တခြားဆန်တင်ပို့သည့်နိုင်ငံတွေနှင့် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်သောကြောင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် လက်ကျန်လများအတွင်း ထိုင်းနိုင်ငံမှ ဆန်ကို ဝယ်လိုအားတိုး လာမည်ဟု မျှော်မှန်းထားကြောင်း FAS မှ မှတ်ချက်ပြုထားပါသည်။

၂၀၂၂-၂၃ ခုနှစ်အတွက် ဂျူတင်သွင်းမှုတွင်မူ တိရစ္ဆာန်အစာအတွက် ဝယ်လိုအား ကြီးထွား လာသော်လည်း ဂျူကြိတ်ခွဲရေးဘက်မှ ဝယ်လိုအား ကျဆင်းလာသောကြောင့် တန်ချိန် ၂.၇ သန်းသို့ ပြန်လည်ပြင်ဆင်ခဲ့သည်ဟု သိရှိရပါသည်။ ထိုသို့လျှော့ချခဲ့သော်လည်း ၂၀၂၂-၂၃ အတွက် ဂျူတင် သွင်းမှုမှာ ၂၀၂၁-၂၂ ကထက် ၈ % ပိုမိုများပြားနေသေးသည်ကို တွေ့ရပါသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံသို့ လာရောက်သည့် နိုင်ငံခြားခရီးသွားဧည့်သည် အရေအတွက် တိုးလာသော် လည်း ကြိတ်ခွဲမည့် ဂျူတင်သွင်းမှုကို မနှစ်ကနှင့်အလားတူ တန်ချိန် ၁.၁ သန်းသို့ ပြန်လည်ပြင်ဆင် ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ဂျူတင်သွင်းရာတွင် သွင်းကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုကြောင့် ကြိတ်ခွဲမည့် ဂျူနှင့် ဂျူမုန့် ကုန်လက်ကျန်များကို ထားရှိရာတွင် ဂျူကြိတ်ခွဲစက်များက အထူးသတိထားနေကြောင်း၊ မုန့်ဖုတ်လုပ်ငန်းများဘက်တွင်လည်း ထုတ်လုပ်မှုကုန်ကျစရိတ်၌ ၂၀ % တိုးလာသည့်အတွက် ထုတ် လုပ်မှု နှေးကွေးနေကြောင်း သိရပါသည်။

တိရစ္ဆာန်အစာ ဂျူတင်သွင်းမှုမှာ ယခင်နှစ်ကထက် ၁၄ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာကာတန်ချိန် ၁.၆ သန်းအထိ ဖြစ်လာမည်ဟု FAS က မျှော်မှန်းထားပြီး၊ ကုန်သည်များကလည်း စီးပွားရေးပြန်လည် ဦးမော့လာသည်နှင့်အညီ ကြက်တင်ပို့မှုအတွက် ခိုင်မာသောဝယ်လိုအား ဖြစ်လာမည်ဟု မျှော်လင့် နေကြကာ၊ ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းတွင် အသုံးပြုမည့် ဂျူနှင့် အခြားတိရစ္ဆာန်အစာတွင် ပါဝင်သည့် ပစ္စည်းများအတွက် ဝယ်လိုအား တိုးလာမည်ဖြစ်ပါသည်။

FAS ၏ ၂၀၂၁-၂၂ အတွက် ပြောင်းထွက်ရှိမှု ခန့်မှန်းချက်မှာ မပြောင်းလဲဘဲ တန်ချိန် ၅.၃ သန်း ရှိမည်ဟုသိရပြီး၊ ၎င်းပမာဏသည် ၂၀၂၀-၂၁ ကထက် ၄ % ကျဆင်းသွားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရပါသည်။ ၂၀၂၁-၂၂ အတွက် ပြောင်းတင်သွင်းမှု ခန့်မှန်းချက်မှာ တန်ချိန် ၁.၅ သန်းတွင် မပြောင်း လဲဘဲတည်ရှိနေကာ၊ ၂၀၂၀-၂၁ ကထက် ၂၂ % ကျဆင်း၍ ခန့်မှန်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ တိရစ္ဆာန် အစာကြိတ်စက်ရုံများက ပြည်တွင်းထုတ် ပြောင်းနှင့် ဆန်ကွဲများကို တိရစ္ဆာန်အစာထုတ်လုပ်ရန် အတွက် အသုံးပြုကြဖွယ်ရှိသည်။

ရင်းမြစ်၊ ricenewstoday
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

တရုတ်နိုင်ငံသို့ ဆန်တန်ချိန် (၂)သိန်း တင်ပို့မည့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသည် လာမည့်လအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံနှင့် အခြားနိုင်ငံအများအပြားသို့ ဆန် တန်ချိန် ၂ သိန်း တင်ပို့ရန် စီစဉ်နေပြီး၊ ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးကျဆင်းမှုနှင့် ငွေကြေးဖောင်းပွမှုတို့ကို ရင်ဆိုင်နေရသည့် ၎င်းနိုင်ငံ၏ ခံနိုင်ရည်ရှိကြောင်းယုံကြည်မှုကို ဖော်ပြသည့် လှုပ်ရှားမှုတစ်ခုအနေ ဖြင့် အသားပေး ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

၎င်းနိုင်ငံသည် လွန်ခဲ့သည့်လအနည်းငယ်အတွင်း ဟင်းချက်ဆီဈေးနှုန်း မြင့်တက်မှုနှင့် ရင်ဆိုင်ခဲ့ရပြီး ကမ္ဘာ့စွမ်းအင်ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်မှု၏ သက်ရောက်မှုကို လျှော့ချရန်အတွက် ထောက်ပံ့သည့်အသုံးစရိတ်များ တိုးမြှင့်ရန် လိုအပ်နေပါသည်။ သို့သော်လည်း နိုင်ငံ၏လူဦးရေ ၂၇၁ သန်းအတွက် အဓိကစားနပ်ရိက္ခာဖြစ်သည့် ဆန်မှ ထပ်လောင်းဖိအားများ ဖြစ်ပေါ်လာမည်မဟုတ် ဟု အစိုးရတွင် လုံလောက်သောယုံကြည်မှု ရှိနေပါသည်။

နိုင်ငံတော် နန်းတော်၌ သမ္မတ Joko "Jokowi" Widodo နှင့် နိုင်ငံရေး ပါတီ အထွေထွေ ဥက္ကဋ္ဌ ခုနစ်ဦးနှင့် တွေ့ဆုံမှုတွင် ပို့ကုန်အစီအစဉ်ကို တင်ပြခဲ့ပါသည်။ အင်ဒိုနီးရှားမှာ စီးပွားပျက် ကပ်ဒဏ်ခံရသည့် နိုင်ငံအဖြစ်ကြုံတွေ့ရန် အလှမ်းဝေးနေကြောင်း၊ လက်ရှိတွင်လည်း အင်ဒိုနီးရှားက ဆန်တင်ပို့ရန် စီစဉ်နေကြောင်း Golkar ပါတီ ဥက္ကဋ္ဌလည်းဖြစ်သည့် စီးပွားရေးရာ ညှိနှိုင်းရေးဝန်ကြီး လည်းဖြစ်သည့် Airlangga Hartarto က ပြည်တွင်းမီဒီယာ အယ်ဒီတာများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ်ပြော ကြားခဲ့ပါသည်။

National Democratic Party (Nasdem) ၏ ဥက္ကဋ္ဌ Surya Paloh က ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင် အဓိကစားသောက်ကုန်များအတွက် ကုန်ကျစရိတ်များ မြင့်တက်နေချိန်တွင် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံက ၎င်း၏ အဖိုးတန်ဆန်များ တင်ပို့ရောင်းချမည့် အစီအစဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ အံ့အားသင့်မိကြောင်းပြော ကြားခဲ့သည်။

စိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီး Syahrul Yasin Limpo က Globe sister ထုတ်ဝေသည့် BeritaSatu. com အား အင်ဒိုနီးရှား၏ဆန်ဝယ်ယူရန် နိုင်ငံအများအပြားက တန်းစီနေကြသည့်ထဲတွင် တရုတ် နှင့် မလေးရှားနိုင်ငံတို့ ပါဝင်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံမှာ စီးပွားပျက်ကပ်မှ လွတ်ကင်းမည်ဟု ခန့်မှန်းရသည့် နိုင်ငံများထဲမှတစ် နိုင်ငံဖြစ်ပါသည်။ ကမ္ဘာ့စွမ်းအင်ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်လာသောအခါ အင်ဒိုနီးရှား၏ ကုန်ပစ္စည်း

တင်ပို့မှုတန်ဖိုးလည်း မြင့်တက်လာရာ ကုန်စည်တင်ပို့မှုမှ အကျိုးအမြတ်များ ဖြစ်ထွန်းလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အစိုးရက ထောက်ပံ့ထားသော လောင်စာဆီနှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဈေးနှုန်းများကို ထိန်းသိမ်းထားခြင်းဖြင့် အခြားသော ငွေကြေးဖောင်းပွမှုကို ထိန်းချုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စွမ်းအင်နှင့် စားနပ်ရိက္ခာဈေးနှုန်းများ အတက်အကျကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသည့် ငွေကြေးဖောင်းပွမှုကို အစိုးရက ဆက်လက်စောင့်ကြည့်နေကြောင်း၊ ပြည်တွင်းအစားအစာနှင့် အဖျော်ယမကာလုပ်ငန်းများကို ကောင်းစွာကိုင်တွယ်နိုင်ပြီး ဂျုံကဲ့သို့ တင်သွင်းသောအစားအစာ အနည်းငယ်အပေါ်၌သာ မှီခိုနေရခြင်းကြောင့် လာမယ့်နှစ်တွင် ငွေကြေးဖောင်းပွမှုမှ အတော်အသင့် ဘေးကင်းနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံ၏အကြီးဆုံးခေါက်ဆွဲ ထုတ်လုပ်သည့် Indofood Sukses Makmur ကလည်း အမေရိကန်နှင့် ဩစတြေးလျထံမှ အာမခံချက်ရရှိထားကြောင်း၊ စက်တင်ဘာလအထိ ဂျုံတင်ပို့မှုကို လုံခြုံစေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုများမှာ ထုတ်လုပ်မှုဘက်တွင် အစားအစာပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုတွင် အနှောင့်အယှက်ဖြစ်ပွယ်မရှိကြောင်း စီးပွားရေးရာညှိနှိုင်းရေးဝန်ကြီးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

သို့သော်လည်း National Democratic Party (Nasdem) ၏ ဥက္ကဋ္ဌ က အင်ဒိုနီးရှားအနေဖြင့် သတိလက်လွတ်မဖြစ်သင့်ကြောင်းနှင့် လက်ရှိအခြေအနေကို သတိပြုသင့်ကြောင်း၊ သမ္မတက နိုင်ငံရေးအရရော စီးပွားရေးအရပါ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ရန် တောင်းဆိုထားကြောင်း၊ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် စီးပွားရေးကျဆင်းနေသည့်ကာလ၌ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံအနေဖြင့် နိုင်ငံရေးအရ စီးပွားရေးအရ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရန် လိုအပ်ကြောင်း သတိပေးခဲ့သည်။

အင်ဒိုနီးရှားသည် လွန်ခဲ့သည့် သုံးနှစ်အတွင်း ဆန်ထုတ်လုပ်မှုတွင် ပိုလျှံနေခဲ့ပြီး ယင်းကာလအတွင်း စုစုပေါင်း ဆန်တန်ချိန် ၄ သန်း တင်ပို့ခဲ့ကြောင်း Central Statistics Agency (BPS) ၏ အချက်အလက်များအရ သိရပါသည်။

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသည် ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ဧပြီလအတွင်း ဆန်မက်ထရစ်တန်ချိန် ၁၄.၆ သန်း ထုတ်လုပ်ခဲ့ပြီး ယမန်နှစ် အလားတူကာလက တန်ချိန် ၁၃.၆ သန်းထက် ၇.၇ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုခဲ့ပါသည်။ ပထမလေးလတာ ကာလအတွင်း အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံမှ ဆန် မက်ထရစ်တန်ချိန် ၄၄၀,၀၀၀ ခန့် တင်ပို့ခဲ့ကြောင်း BPS အချက်အလက်များအရ သိရပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ ricenewstoday
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

ယူကရိန်းမှ ကောက်ပဲသီးနှံ ပြန်လည်တင်ပို့မှုများပြုလုပ်ရန် ကြိုးစားလာ

ယူကရိန်းနှင့် ရုရှားတို့သည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် အငတ်ဘေးနှင့် ရင်ဆိုင်ရချိန်တွင် သီးနှံတင်ပို့မှုကို မပိတ်ဆို့ရန် ကုလသမဂ္ဂနှင့် တူရကီတို့နှင့်အတူ အစ္စတန်ဘူလ်တွင် ဇူလိုင် ၂၂ ရက်က သဘောတူညီချက်တစ်ရပ် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပါသည်။ ၎င်းနောက် လွန်ခဲ့သည့် ၆ လနီးပါး ရုရှားနှင့် ယူကရိန်း ပဋိပက္ခ စတင်ချိန်မှစ၍ ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ပြောင်းဖူးတန်ချိန် ၂၆,၀၀၀ တင်ဆောင်ထားသည့် သင်္ဘောတစ်စင်းမှာ ယူကရိန်းနိုင်ငံ၊ Odessa မှ လက်ဘနွန်နိုင်ငံ၊ ထရီပိုလီဆိပ်ကမ်းသို့ ထွက်ခွာခဲ့ပါသည်။ ယူကရိန်းမှ ကောက်ပဲသီးနှံတင်ပို့မှုများ ပြန်လည်စတင်ပြီး ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာ အကျပ်အတည်းကို ပပျောက်စေနိုင်မည်ဟု ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂက ရည်ရွယ်ထားပါသည်။ သို့ရာတွင် Odessa ဆိပ်ကမ်းမှ ယူကရိန်း ဆန်တင်ပို့မှု ပြန်လည်စတင်ပြီးနောက် ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာကြိုဆိုရန် အချိန်စောလွန်းကြောင်းနှင့် သဘောတူညီချက်က မည်သို့အလုပ်လုပ်မည်၊ လုံခြုံရေးအာမခံမှု တကယ်ရှိမည်ဟုတ်၊ မဟုတ် ဟူသည်ကို စောင့်ကြည့်ရဦးမည်ဖြစ်ကြောင်း ယူကရိန်းသမ္မတ Volodymyr Zelensky က သြဂုတ်လ (၁) ရက်နေ့တွင် မှတ်ချက်ပြု ပြောကြားထားပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ agrihebdo.ch
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

သြဂုတ်လ (၂) ရက်နေ့၌ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုရှိ ကောက်ပဲသီးနှံဈေးနှုန်းများ ကျဆင်းခဲ့

သြဂုတ်လ(၂) ရက်နေ့၌ Chicago Mercantile Exchange တွင် ဂျုံဈေးနှုန်း၊ ပြောင်းဈေးနှုန်းနှင့် စက်တင်ဘာလ ပဲပုပ်ကြိုရောင်းကြိုဝယ်ဈေးနှုန်းများ အသီးသီးကျဆင်းခဲ့သည်ဟု သိရပါသည်။ ထိုသို့ကျဆင်းလာခြင်းမှာ ပထမဆုံး စပါးတင်သင်္ဘောမှာ သဘောတူညီထားသည့် ဘေးကင်းသော သင်္ဘောလမ်းကြောင်းကို အသုံးပြု၍ ယူကရိန်းဆိပ်ကမ်းမှ ထွက်ခွာနိုင်ခဲ့ပြီးနောက် ပို့ကုန်များ အတွက် မျှော်လင့်ချက်များ တစ်ဖန်ပြန်လည်ဖြစ်ထွန်းလာခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ဩဂုတ်လ ၂ ရက်နေ့တွင် ချီကာဂိုကုန်သွယ်ရေးဘုတ်အဖွဲ့၏ ကောက်ပဲသီးနှံ ဈေးနှုန်းများ မှာလည်း ကျဆင်းသွားခဲ့ပြီး၊ စက်တင်ဘာလ ဆောင်းသီးနှံနှင့် ဆောင်းရာသီ အနီရောင် durum ဂျုံတို့အတွက် ဈေးနှုန်းများလည်း ကျဆင်းခဲ့ပါသည်။

အလားတူပင် Chicago Mercantile Exchange တွင်လည်း စက်တင်ဘာလနှင့် ဒီဇင်ဘာ လများအတွက် ပြောင်းပူးဈေးနှုန်းများ ကျဆင်းခဲ့ပါသည်။ ကမ္ဘာ့ပဲပုပ်ဝယ်သူ တရုတ်နှင့် ဆက်ဆံ ရေးယိုယွင်းလာမည်ကို စိုးရိမ်သောကြောင့် လည်းကောင်း၊ ရေနံစိမ်းအပါအဝင် ကုန်စည်များ အား နည်းနေခြင်းကြောင့်လည်းကောင်း ပဲပုပ်ဈေးနှုန်း ၄ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ကျဆင်းခဲ့ကာ၊ စက်တင်ဘာလ ပဲပုပ်ကြိုရောင်းကြိုဝယ်ဈေးနှုန်းမှာ တစ်ဘူရယ်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၁၄.၃၂) ဒေါ်လာသို့ ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ Vnnet.vn
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

.....
ဗီယက်နမ်နိုင်ငံမှ ဆန်တင်ပို့မှု စံချိန်တင်မြှင့်တက်ခဲ့

ယခုနှစ် ပထမ(၇) လအတွင်း ဗီယက်နမ်နိုင်ငံမှ ဆန်တင်ပို့မှု ၄.၂ သန်းနီပါး (တန်ဖိုးအား ဖြင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂ ဘီလီယံခန့်) တင်ပို့ခဲ့ပြီး၊ ယခုနှစ် အလားတူကာလထက် တန်ချိန်အား ဖြင့် ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် တန်ဖိုးအားဖြင့် ၉ ရာခိုင်နှုန်း မြှင့်တက်ခဲ့ပါသည်။ အမေရိကန်ဈေးကွက်သို့ တင်ပို့မှုမှာ ၆၅ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ဖြင့် အများဆုံးဖြစ်ပြီး၊ ၎င်းနောက် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံသို့ ဒုတိယအများ ဆုံးတင်ပို့ခဲ့ကာ ဗီယက်နမ်မှ ဆန်တင်ပို့မှု စုစုပေါင်း၏ ၄၄.၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ရှိပါသည်။ ဖိလစ်ပိုင်သို့ တင်ပို့မှုမှာ ယခင်နှစ်ကထက် ၄၈.၆ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုခဲ့သည်ဟု သိရပါသည်။ ဗီယက်နမ် စိုက်ပျိုးရေး နှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အဆိုအရ ဆန်တင်ပို့မှုတွင် အပြိုင်အဆိုင်ရှိ သော်လည်း ဗီယက်နမ်ထုတ်ကုန်များက ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင် ပိုမိုရေပန်းစားနေဆဲဖြစ်ကြောင်း သိရပါသည်။

ယခုနှစ် ပထမနှစ်ဝက်တွင် ကမ္ဘာ့ဆန်ပို့ကုန်ပျမ်းမျှဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ၄၈၉ ဒေါ်လာ ရှိခဲ့ပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ် အလားတူကာလကထက် ၁၀.၂ % ကျဆင်းခဲ့သည်။ ဗီယက်နမ်၏ ဆန်ကွဲ ၅ % မှာ တစ်တန်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၁၅ မှ ၄၂၀ ကြား ဖြစ်ခဲ့ပါသည်။ တင်ပို့သူများသည် စပါးရိတ် သိမ်းချိန်ကို စောင့်ဆိုင်းကာ လယ်သမားများထံမှ ဆန်ဝယ်ယူမှုကို လျှော့ချခဲ့ပြီး၊ တစ်ဖက်တွင်လည်း ဖိလစ်ပိုင်နှင့် တရုတ်ကဲ့သို့သော အဓိကဈေးကွက်များမှ ဝယ်ယူမှု အချက်ပြမှုများကို စောင့်ဆိုင်းနေ ကြပါသည်။

ဗီယက်နမ်ပြည်တွင်း မဲခေါင်မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသရှိ ဆန်ဈေးနှုန်းများမှာ များစွာအတက်အကျ ဖြစ်ပေါ်နေပါသည်။ ဇူလိုင်လအစပိုင်းနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက မုန်တိုင်းထန်သော ရာသီဥတုကြောင့် နွေ- ဆောင်းဦးဆန် အရည်အသွေးဆက်တိုက် ကျဆင်းလာချိန်တွင် ဝယ်လိုအားဘက်ကလည်း အား နည်းနေရာ ဗီယက်နမ်ပြည်တွင်း၌ ဆန်အမျိုးအစားအားလုံး၏ ဈေးနှုန်းမှာ တစ်ကီလိုလျှင် VND ၂၀၀ မှ ၄၀၀ အထိ ကျဆင်းနေသည်ဟု သတင်းရရှိပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ kinhtenongthon.vn

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို

ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

.....
တရုတ်ပြည်တွင်း စားအုန်းဆီဈေးကွက် ဆက်လက်ကျဆင်းနေ

SunSirs ၏ ဒေတာစောင့်ကြည့်မှုအရ ဇူလိုင် ၂၉ ရက်မှစတင်၍ တရုတ်ပြည်တွင်း စားအုန်း ဆီဈေးကွက်သည် အားနည်းလျက်ရှိပြီး၊ ဈေးဆက်လက်ကျဆင်းလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ ဩဂုတ်လ ၃ ရက်နေ့အထိ စားအုန်းဆီ ပျမ်းမျှဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ် ၉,၆၇၂ အထိ ကျဆင်း ခဲ့ပြီး ဇူလိုင် ၂၉ ရက်နေ့ကထက် ၄. ၄၃ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းခဲ့ပါသည်။

စားအုန်းဆီ အဓိကထုတ်လုပ်သည့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံမှ ပို့ကုန်ခွန် လျှော့ချမှုကြောင့် မလေးရှား နိုင်ငံရှိ စားအုန်းဆီများ၏ ကြိုရောင်းကြိုဝယ်ဈေးနှုန်းများ ဆက်လက်ကျဆင်းခဲ့ပြီး ပြင်ပဈေးကွက် မှပါ ဆွဲချသလို ကျဆင်းလာခြင်းဖြစ်ပါသည်။ တရုတ်ပြည်တွင်းစားအုန်းဆီ ကြိုရောင်းကြိုဝယ်ဈေး

ကွက်မှာလည်း ဈေးနှုန်းကျဆင်းနေပြီး၊ ပင်မကိုးကားသည့် ဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ၉,၆၀၀ ယွမ် အထိ ကျဆင်းသွားပါသည်။

SunSirs စိုက်ပျိုးရေးထွက်ကုန်များ လေ့လာဆန်းစစ်သူ၏ သုံးသပ်ချက်အရ ဝယ်လိုအား ရာသီပိတ်ကာလတွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းစားအုန်းဆီဈေးကွက်မှာ အနာဂတ်တွင် ဆက်လက် အားနည်းနေဦးမည်ဟု သတင်းရရှိပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ SunSirs

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို

ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

.....
ဩဂုတ် ၄ ရက်တွင် တရုတ်ပြည်တွင်း ယူရီးယားဈေးနှုန်းများသည် ၀.၃၃ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့

ဩဂုတ်လ ၄ ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံပြည်တွင်း၌ ယူရီးယား အလုံးစုံဈေးမှာ တစ်တန်လျှင် ၂,၄၃၈ ယွမ်ဖြင့် အနည်းငယ် မြင့်တက်ခဲ့ပြီး၊ ဩဂုတ် ၃ ရက် ဈေးနှုန်းနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက တစ်တန်လျှင် ၈ ယွမ် တိုးလာကာ၊ ရာခိုင်နှုန်းအားဖြင့် ၀.၃၃ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်လာခဲ့ပါသည်။ သို့ရာတွင် ယခင် နှစ်ကဈေးနှုန်းနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင်မူ ၁၃.၅၅ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းခဲ့သည်ကို တွေ့ရပါသည်။

ကုန်ကြမ်းထုတ်လုပ်သည့်ဘက်တွင် ကုန်ကျစရိတ်ပံ့ပိုးမှုများ ပိုမိုကောင်းမွန်လာပြီး၊ ကုန်ချော ထုတ်လုပ်သည့်ဘက်တွင် စိုက်ပျိုးရေး လိုအပ်ချက်များအရ လိုက်ပါမြင့်တက်လာကာ၊ စက်မှုကုန် ထုတ်လုပ်မှုဘက်မှ ဝယ်လိုအားလည်း တိုးပွားလာတယ်။ အချို့သော ထုတ်လုပ်သူများ၏ စက်များ ကိုပြုပြင်မွမ်းမံပြီးဖြစ်သည့်အတွက် နေ့စဉ် ယူရီးယားအထွက်နှုန်းမှာ တန်ချိန် ၁၄၀,၀၀၀ ခန့်ရှိသည်။

ဈေးကွက်အလားအလာအရ တရုတ်ပြည်တွင်းယူရီးယားဈေးကွက်တွင် ဈေးနှုန်းအနည်းငယ် မြင့်တက်လာနိုင်ပြီး ပျမ်းမျှဈေးကွက်ပေါက်ဈေးမှာ တစ်တန်လျှင် ၂,၄၅၀ ယွမ်ခန့်ဖြစ်လာနိုင်ပါ သည်။

ရင်းမြစ်၊ SunSirs

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို

ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

**အင်ဒိုနီးရှားမှ စားအုန်းဆီရောင်းလိုအား တိုးမြှင့်မည့် အလားအလာကြောင့်
ဩဂုတ်လ (၄)ရက်နေ့တွင် ကမ္ဘာ့စားအုန်းဆီဈေးနှုန်း ကျဆင်းခဲ့**

မလေးရှားနိုင်ငံ၏ပြိုင်ဖက် အင်ဒိုနီးရှားထံမှ စားအုန်းဆီရောင်းလိုအားကောင်းမည့် အလားအလာ ဖိအားများကြောင့် ဩဂုတ်လ ၄ ရက် အစောပိုင်း ကုန်သွယ်မှုတွင် မလေးရှား စားအုန်းဆီဈေးနှုန်းမှာ ၃ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ကျဆင်းသွားခဲ့သည်ကို တွေ့ရပါသည်။

အောက်တိုဘာလအတွက် စားအုန်းဆီ အရောင်းအဝယ်စာချုပ် စတင်ချိန်၌ Bursa Malaysia လဲလှယ်မှုတွင် ၇၆ ရင်းဂစ် သို့မဟုတ် ၁.၉၇ % ကျဆင်းသွားပြီး တစ်တန်လျှင် ၃,၇၈၈ ရင်းဂစ် (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈၅၀.၄၇) သို့ ကျဆင်းသွားပြီး၊ နေ့လယ်ပိုင်း၌ ကြိုရောင်း ကြိုဝယ်စာချုပ်ဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ၃,၈၀၇ ရင်းဂစ် (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈၅၅.၁၂) ဖြစ်ခဲ့ပါသည်။

ပထမဆုံး စပါးတင်သင်္ဘောသည် Bosphorus မှတစ်ဆင့် ယူကရိန်းဆိပ်ကမ်းမှ ထွက်ခွာခဲ့ပြီး လက်ဘနွန်နိုင်ငံ၊ ထရီပိုလီဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။ ၎င်းလမ်းကြောင်း ကြောင့် ကမ္ဘာ့နေကြာဆီထုတ်လုပ်မှု၏ ၆၀ % ခန့် ထုတ်လုပ်ပြီး၊ ထုတ်လုပ်မှု၏ ၇၆ % ကို တင်ပို့သည့် ပင်လယ်နက်ဒေသဘက်မှ ထောက်ပံ့သယ်ယူပို့ဆောင်မှုများ တိုးလာမည်ဟူသော မျှော်လင့်ချက်များ တိုးပွားလာပါသည်။

ပို့ကုန်ခွန်လျှော့ချပေးခြင်းနှင့် အင်ဒိုနီးရှားမှ တင်ပို့မှုမြင့်မားခြင်းတို့ကြောင့် အင်ဒိုနီးရှားစားအုန်းဆီနှင့် မလေးရှားစားအုန်းဆီကို ပြိုင်ဆိုင်မှုဖြစ်စေပြီး စားသုံးသူများအတွက် ကုန်ကျစရိတ် ပိုမိုသက်သာလာစေပါသည်။ ၂၀၂၁-၂၂ ခုနှစ်အတွင်း အင်ဒိုနီးရှားတွင် စိုက်ပျိုးခြင်းနှင့် ရိတ်သိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများ၌ အနှောင့်အယှက်များကြောင့် စားအုန်းဆီထုတ်လုပ်မှု ခန့်မှန်းခြေ တန်ချိန် ၄၆.၇ သန်းအထိ ကျဆင်းခဲ့ကာ၊ ယခင်နှစ်ကထက် ၃ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းခဲ့ပါသည်။ မလေးရှားတွင်လည်း မျှော်လင့်ထားသည်ထက် ရှည်လျားသော အလုပ်သမားရေးရာ တင်းမာမှုများကြောင့် နိုင်ငံ၏ စားအုန်းဆီ ထုတ်လုပ်မှုကို ၂၀၂၁-၂၂ ရာသီတွင် တန်ချိန် ၁၈ သန်းအထိ လျှော့နည်းခဲ့ပြီး ယခင်ကာလထက် ၁.၆ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းခဲ့သည်ဟု သိရပါသည်။ သို့ရာတွင် မလေးရှားနိုင်ငံ၏ စားအုန်းဆီ သိုလှောင်မှုမှာ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လကုန်တွင် လစဉ် ၉.၈ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာဖွယ်ရှိပြီး၊ အဓိကအားဖြင့် ထုတ်လုပ်မှုတိုးလာခြင်းကြောင့် တန်ချိန် ၁.၈၂ သန်းအထိ တိုးလာဖွယ်ရှိပါသည်။

၂၀၂၁ - ၂၂ တွင် ကမ္ဘာ့စားအုန်းဆီ တင်သွင်းမှုမှာ တန်ချိန် ၄၄.၉ သန်းအထိ ကျဆင်းနိုင်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားပြီး၊ ယခုနှစ် ဇူလိုင်လအတွင်း တင်သွင်းမှုမှာ တန်ချိန် ၄၅ သန်းမှ ၁ % အောက်ကျဆင်း

ခဲ့ကာ၊ ယခင်နှစ်ထက် ၅.၇ % ကျဆင်းခဲ့ပါသည်။ စားအုန်းဆီဈေးမှာ ကမ္ဘာ့ဟင်းသီးဟင်းရွက်ဆီ ဈေးကွက်တွင် ဈေးကွက်ဝေစုလွှမ်းမိုးမှုရှိသောကြောင့် သြဂုတ်လအတွင်း Dalian စတော့အိတ်ချိန်း တွင် ပဲပုပ်ဆီဈေး ၃.၃ % နှင့် စားအုန်းဆီဈေး ၄.၁ % ကျဆင်းခဲ့ပြီး၊ Chicago Mercantile Exchange တွင် ပဲပုပ်ဆီဈေး ၁.၂ % ကျဆင်း ခဲ့ပါသည်။

ရင်းမြစ်- Vinanet/VITIC/Reuters

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို

ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

နိုင်ငံအများအပြား၌ ဂဏန်းနှစ်လုံး ငွေကြေးဖောင်းပွမှုကို ကြုံတွေ့နေရဟု ကမ္ဘာ့ဘဏ်က ထုတ်ဖော်ပြောကြား

စံချိန်တင် မြင့်မားနေသော စားသောက်ကုန်ဈေးနှုန်းများကြောင့် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ သန်းနှင့်ချီသော လူဦးရေအား အလွန်အမင်း ဆင်းရဲတွင်းသို့ တွန်းပို့မည့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အကျပ်အတည်းကို ဖြစ်ပေါ်လာစေပြီး၊ ငတ်မွတ်မှုနှင့် အာဟာရချို့တဲ့မှုများ ပိုမိုဖြစ်ပေါ်လာစေကာ၊ ခက်ခက်ခဲခဲဆောင် ရွက်ထားရသည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးရလဒ်များကို ခြိမ်းခြောက်နေသည်ဟု ကမ္ဘာ့ဘဏ်အုပ်စုက ပြော ကြားခဲ့သည်။

ကမ္ဘာ့ဘဏ်၏ နောက်ဆုံးရရှိသော စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးအချက်အလက်များအရ ယူကရိန်း ပဋိပက္ခ၊ ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်ပြတ်တောက်မှုနှင့် Covid-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် စီးပွားရေးဆက် လက်ကျဆင်းမှုများက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ရလဒ်များကို ပြောင်းပြန်လှန်ပစ်ကာ စားနပ်ရိက္ခာဈေးနှုန်း များကို အမြင့်ဆုံးသို့ တွန်းပို့နေကြောင်း ဘဏ်က ပြောကြားခဲ့သည်။

ဇူလိုင်လ ၂၉ ရက်နေ့အထိ စိုက်ပျိုးရေးဈေးနှုန်းညွှန်းကိန်းမှာ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ၊ ဇန်နဝါရီလနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ၁၉ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုမြင့်မားသည်ဟု ဆိုသည်။ ပြောင်းနှင့် ဂျုံတို့၏ဈေးသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ၁၆ % နှင့် ၂၂ % အသီးသီး မြင့်မားခဲ့သော်လည်း၊ ဆန်ဈေးမှာမူ ၁၄ % ခန့် ကျဆင်းခဲ့ကြောင်းနှင့် ကမ္ဘာနှင့်အဝှမ်း ပြည်တွင်းစားနပ်ရိက္ခာ ဈေးနှုန်းဖောင်းပွမှုများ မြင့်မား နေဆဲဖြစ်ကြောင်း၊ မတ်လမှ ဇွန်လအထိ အချက်အလက်များအရ ဝင်ငွေနည်းနိုင်ငံများနှင့် အလယ် အလတ် ဝင်ငွေနည်းနိုင်ငံအားလုံးနီးပါးတွင် ငွေကြေးဖောင်းပွမှု မြင့်မားနေကြောင်း၊ ဝင်ငွေနည်းနိုင်ငံ

များ၏ ၉၃.၈ %၊ ဝင်ငွေ အလယ်အလတ်နိုင်ငံများ၏ ၈၉.၁ % နှင့် အလယ်အလတ်ဝင်ငွေ အထက် နိုင်ငံများ၏ ၈၉% တို့တွင် ငွေကြေးဖောင်းပွမှုအဆင့် ၅% အထက်တွင် ရှိနေပြီး၊ နိုင်ငံအများအပြား မှာ ဂဏန်းနှစ်လုံး ငွေကြေးဖောင်းပွမှုနှင့် ကြုံတွေ့နေကြောင်း ကမ္ဘာ့ဘဏ်က ပြောကြားထားပါ သည်။

ငွေကြေးဖောင်းပွမှုနှင့် ကြုံတွေ့နေရသည့် ဝင်ငွေမြင့်မားသောနိုင်ငံများလည်း ပိုမိုများပြား လာပြီး၊ ယခုအခါ ဝင်ငွေမြင့်နိုင်ငံများ၏ ၇၈.၆ % တွင် စားသောက်ကုန်ဈေးနှုန်း ဖောင်းပွမှုကို ကြုံတွေ့နေရပြီဖြစ်ကြောင်း ကမ္ဘာ့ဘဏ်က မှတ်ချက်ပြုပြောကြားပါသည်။ ကမ္ဘာ့ဘဏ်၏ ၂၀၂၂ ခု နှစ်၊ ဧပြီလ Commodity Markets Outlook တွင်လည်း ယူကရိန်းပဋိပက္ခက ကုန်သွယ်မှု ထုတ် လုပ်မှုနှင့် စားသုံးမှုပုံစံများကို ပြောင်းလဲပစ်လိုက်ကြောင်း၊ ၂၀၂၄ နှစ်ကုန်အထိ သမိုင်းတွင်လောက် အောင် မြင့်မားသည့် စားနပ်ရိက္ခာဈေးနှုန်းများ ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်းထားပါသည်။

အစောပိုင်းကပင် ကြီးမြင့်လာခဲ့သည့် စားနပ်ရိက္ခာဈေးနှုန်းများမှာ ပဋိပက္ခများကြောင့် ပိုမို ကြီးမြင့်လာပါသည်။ အထိခိုက်ဆုံး ကုန်စည်များမှာ ဂျုံ၊ ပြောင်း၊ စားသုံးဆီများနှင့် ဓာတ်မြေဩဇာ များဖြစ်ကြပါသည်။ ကောက်ပဲသီးနှံထောက်ပံ့မှုများ လျော့ချခြင်း၊ စွမ်းအင်ဈေးနှုန်း ကြီးမြင့်ခြင်း၊ ဓာတ်မြေဩဇာဈေးနှုန်းများ ပိုမိုမြင့်မားလာခြင်းနှင့် အဓိကဆိပ်ကမ်းများကို ပိတ်လိုက်ခြင်းကြောင့် ကုန်သွယ်မှုအနှောင့်အယှက်များဖြစ်ပေါ်လာခြင်းစသည်တို့ကြောင့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ကုန်စည်ဈေး ကွက်များမှာ ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေများနှင့် ကြုံတွေ့နေရပါသည်။

2022 State of Food Insecurity in the World အစီရင်ခံစာအရ Covid-19 ကပ်ရောဂါ မဖြစ် ပွားမီ ၂၀၁၉ ခုနှစ်က ငတ်မွတ်မှုဘေးဒဏ်သင့်သူဦးရေမှာ သန်း ၁၅၀ သာ ရှိခဲ့သော်လည်း၊ ၂၀၂၁ ခု နှစ်တွင် ငတ်မွတ်မှုဘေးဒဏ်သင့်သူဦးရေမှာ ၈၂၈ သန်းရှိခဲ့ကာ၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်ကထက် ၄၆ သန်းခန့် တိုးလာကြောင်း သိရပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ theedgemarkets.com
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို
ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

.....

ဇူလိုင်လ နောက်ဆုံးပတ်အတွင်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ရပ်ဝန်းနှင့်ပိုးလမ်းမ ထူးခြားသတင်းများ

ယခုသီတင်းပတ်အတွင်း ဖောက်သည်အသစ်များကိုရှာဖွေနေသည့် ရုရှားအနေဖြင့် ဥရောပ အာရှလှုပ်ရှားမှုအများအပြားသည် အရှေ့အလယ်ပိုင်း၊ အာရှအလယ်ပိုင်းနှင့် အရှေ့တောင်အာရှရှိ BRI အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများတွင်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကာ ဒေသတွင်းကုန်သွယ်မှု၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ လှုပ်ရှားမှုများကို မြှင့်တင်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ လာအိုနှင့် မလေးရှားရှိ အခြေခံအဆောက်အအုံသစ် များကို တွန်းအားပေးခြင်းမှာ စိတ်ပါဝင်စားသော နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအတွက် အကျိုး အမြတ်များ ဖြစ်ထွန်းစေနိုင်ပြီး၊ တရုတ်နိုင်ငံက ရုရှား၏ စားသုံးသူဘဏ်လုပ်ငန်း၏ ဝေစုကို မည်ကဲ့ သို့ ချဲ့ထွင်နေသည်ကို လေ့လာကြည့်ရှုပါမည်။

အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသ

ပါကစ္စတန်နှင့် အိုမန်သို့ ဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းများ တည်ဆောက်ရန်အတွက် ရုရှား၏ Gazprom နှင့် လက်တွဲလိုသည့် အီရန်နိုင်ငံ

ပါကစ္စတန်၏ စွမ်းအင်သုံးစွဲသူဈေးကွက်မှာ လူဦးရေ ၂၂၁ သန်းရှိနေရာ ကြီးမားသော CPEC စက်မှုထွန်းကားရေးအစီအစဉ်များဖြင့် အနာဂတ်ဝယ်လိုအားကြီးကို ဖန်တီးရန် ရုရှားနိုင်ငံနှင့် လက် တွဲသွားနိုင်ရေးအတွက် အီရန်နိုင်ငံက စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

အာရှအလယ်ပိုင်း

အာဖဂန်နစ္စတန်၏ ရပ်ဝန်းနှင့်ပိုးလမ်းမ အခြေခံအဆောက်အအုံတည်ဆောက်မှုတွင် ကူညီပေးရန် အသင့်ရှိသည့် တရုတ်နိုင်ငံ

တရုတ်နိုင်ငံသည် အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ၏ ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမ မီးရထားအခြေခံအဆောက် အအုံအတွက် ကူညီရန် အသင့်ဖြစ်နေပြီဖြစ်သည်။ ဥဘောက်ကစ္စတန်နှင့် အီရန်မှ ပါကစ္စတန်သို့ ဆက် သွယ်မည့် ရထားလမ်းနှစ်လိုင်းမှာ အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံကို ဖြတ်သွားသဖြင့် ၎င်းလမ်းများအား တရုတ်နိုင်ငံမှ ပံ့ပိုးပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

တရုတ်သည် ခိရကစ္စတန်မှသွင်းကုန်များကို ပိုမိုတင်သွင်းလိုပြီး Alibaba က ကူညီပေး နိုင်ဖွယ်ရှိ

ခိရကစ္စတန်နိုင်ငံ၊ Bishkek မှာ အာရှအလယ်ပိုင်း အီလက်ထရောနစ် ကူးသန်းရောင်းဝယ် ရေးအချက်အချာအဖြစ် ဖွံ့ဖြိုးလာလျက်ရှိပါသည်။ ပြီးခဲ့သည့် သီတင်းပတ်က ခိရကစ်-တရုတ် ကော်

မရှင်တို့အကြား အစိုးရအချင်းချင်း ကုန်သွယ်ရေးနှင့် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ ၁၅ ကြိမ်မြောက် ကော်မရှင်အစည်းအဝေးကို ကျင်းပခဲ့ပြီး ကုန်သွယ်ရေးဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး နောက် တရုတ်နိုင်ငံမှ ကုန်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းမှု တိုးမြှင့်ရန် အစီအစဉ်များကို ပြုလုပ်ဆောင်ရွက် လျက် ရှိပါသည်။

ဥဘောက်ကစ္စတန်နှင့် ဥရောပအာရှ စီးပွားရေးသမဂ္ဂတို့၏ ကုန်သွယ်မှုပမာဏ တိုးတက်လာ

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလမှ ဇွန်လအထိကာလအတွင်း Uzbekistan ၏ ဥရောပအာရှ စီးပွား ရေးသမဂ္ဂနှင့် နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုပမာဏမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၇ ဘီလီယံ ရှိခဲ့ကြောင်း ဥဘောက် စာရင်းအင်းကော်မတီမှ သိရသည်။ ဥရောပအာရှ စီးပွားရေးသမဂ္ဂ နိုင်ငံများတွင် အာမေးနီးယား၊ ဘီလာရစ်၊ ကာဇက်စတန်၊ ခိရကစ္စတန်နှင့် ရုရှားတို့ ပါဝင်သည်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ပထမနှစ်ဝက်ကာလ အတွင်း ဥဘောက်က ဥရောပအာရှ စီးပွားရေးသမဂ္ဂသို့ ကုန်စည်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုများ တင်ပို့မှုပမာဏ မှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂.၄ ဘီလီယံရှိခဲ့ပြီး သွင်းကုန်မှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄.၆ ဘီလီယံအထိ ရှိခဲ့သည်။

တောင်အာရှ

အာဆီယံခေါင်းဆောင်များနှင့် ရုရှားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး တွေ့ဆုံမည်

ရုရှားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး Sergey Lavrov သည် ကြာသပတေးနေ့ (ဩဂုတ် ၄ ရက်မှစတင် ၍ ကမ္ဘောဒီးယားတွင်ကျင်းပမည့် အာဆီယံအစည်းအဝေးများစွာ) တွင် ပါဝင်မည်ဖြစ်ကာ အာဆီယံ နိုင်ငံများမှ ခေါင်းဆောင်များနှင့် အစည်းအဝေးအချို့ ကျင်းပမည်ဟု သိရပါသည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း လာအိုရှိ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အခွင့်အလမ်းများ

လာအိုမှာ တရုတ်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို အချိန်အတော်ကြာအောင် တသမတ်တည်း လက်ခံ သည့်နိုင်ငံဖြစ်သည်။ သို့သော် ကုန်းတွင်းပိတ်နိုင်ငံတစ်ခုအနေဖြင့် ၎င်း၏ကိုယ်ပိုင် ကုန်သွယ်မှုဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ အခက်အခဲများကို ကြုံတွေ့ခဲ့ပါသည်။ ယခုအခါ တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ရထားလမ်း အခြေခံအဆောက်အအုံနှင့် လမ်းကြောင်းများကို စတင်ခြင်းဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံအနောက်တောင်ပိုင်း နှင့်သာမက ဗီယက်နမ်နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့ကိုလည်း လာအိုနိုင်ငံကို ဆက်သွယ်ပေးနိုင်ပြီဖြစ်ကာ လာ အိုနိုင်ငံအား 'ကုန်းမြေဆက်စပ်နိုင်ငံ' နိုင်ငံအဖြစ်သို့ ပြောင်းလဲနိုင်ခဲ့ပါသည်။ အကျိုးဆက်အားဖြင့် လာအိုနိုင်ငံ၌ ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် အပေါ့စားကုန်ထုတ်ဖုန်များ ထွန်းကားပေါ်ပေါက်လာသည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း မလေးရှားရှိ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အခွင့်အလမ်းများ

တရုတ်နိုင်ငံသည် ၎င်း၏ ရပ်ဝန်းနှင့်ပိုးလမ်းမ စီမံကိန်းအတွက် အကုန်အကျခံ သုံးစွဲနေပြီး နောက်တွင် လက်ခံရရှိသည့်နိုင်ငံများ၌ FDI သဲလွန်စများကို ပေးစွမ်းနိုင်ပြီး အခွင့်အလမ်းသစ်များ ကို ဖော်ထုတ်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ အခြေခံအဆောက်အအုံ တည်ဆောက်မှုများကြောင့် ထိရောက် သောအသုံးပြုသူ၏ငွေသားစီးဆင်းမှုကို အကျိုးအမြတ် စတင်ဖြစ်ပေါ်စေပြီး၊ ပံ့ပိုးကူညီမှုဝန်ဆောင်မှု များအတွက် နောက်ဆက်တွဲလိုအပ်ချက်များကို သိရှိလာနိုင်ပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအလားအလာအတွက် ဖြစ်ရပ်မှန် လေ့လာမှုများက ဖြစ်ပေါ်လာပါသည်။

တရုတ်-အာဆီယံလွတ်လပ်သောကုန်သွယ်မှုသဘောတူညီချက်နှင့် မကြာသေးမီက RCEP သဘောတူညီချက်နှင့်အတူ မလေးရှားနိုင်ငံ၏ အပေါ့စားကုန်ထုတ်လုပ်မှုများနှင့် နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာဒစ်ဂျစ် တယ်စနစ်နှစ်ခုစလုံး၌ တရုတ်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ဝင်ရောက်ပြုလုပ်နေပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံသည် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍတွင် မလေးရှားနိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံး နိုင်ငံခြားရင်းနှီး မြှုပ်နှံသူအဖြစ် ဆက်လက်တည်ရှိနေပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှ စတင်ကာ မလေးရှားနိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံးကုန် သွယ်ဖက်နိုင်ငံလည်းဖြစ်သည်။ တရုတ်သည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် မလေးရှားနိုင်ငံ၏ စုစုပေါင်းကုန် သွယ်မှု၏ ၁၈.၆ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် မလေးရှားနိုင်ငံသို့ တင်ပို့မှုတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၃၇.၇၇ ဘီလီ ယံ) (၁.၁ ရာခိုင်နှုန်း) ပါဝင်ခဲ့ပါသည်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှုမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၇၆.၈ ဘီလီယံအထိ ရှိလာခဲ့သည်။

နာမည်ကြီး တရုတ်ကုမ္ပဏီများဖြစ်သည့် Huawei Technologies Co Ltd ၊ Longi Solar Technology Co Ltd ၊ JinkoSolar Holding Co Ltd ၊ Alliance Steel ၊ Alibaba Group Holding Ltd ၊ Zhejiang Geely Holding Group Co Ltd နှင့် Xiamen University တို့သည် မလေးရှားနိုင်ငံကို ၎င်းတို့၏ ဦးစားပေးရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနေရာအဖြစ် တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းအားဖြင့် ရွေးချယ်ခဲ့ကြသည်။

East Coast Rail Link (ECRL) မှာ တရုတ်နှင့် မလေးရှားကြား အကြီးမားဆုံး စီးပွားရေးနှင့် ကုန်သွယ်မှုစီမံကိန်းဖြစ်ပြီး အရှေ့ဘက်ကမ်းရိုးတန်းနှင့် အနောက်ဘက်သို့ ၆၆၅ ကီလိုမီတာရှည် လျားပြီး၊ ၂၀၂၈ ခုနှစ်တွင် ပြီးစီးမည်ဟု ခန့်မှန်းထားသည်။

မလေးရှားနိုင်ငံ၏ အဓိကတံတားကြီး (၁၁)စင်းအနက် တစ်စင်းဖြစ်သည့် Batang Saribas တံတားတည်ဆောက်ရန် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၉၃ သန်းတန် စီမံကိန်း အတွက် ၂၀၂၁ ခုနှစ်ဦး ဇန်န ဝါရီလတွင် China State Construction Group (CSCEC) က အတွက် လေလံအောင်မြင်ခဲ့ပါသည်။

၎င်းတံတားကို ၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် အဆင်သင့်ဖြစ်ရန် စီစဉ်ထားပြီး၊ Sarawak ကမ်းရိုးတန်းလမ်း စီမံကိန်း၏ အစိတ်အပိုင်း သုံးခုအနက် ပထမဆုံးအပိုင်းဖြစ်ပါသည်။

Malaysia-China Kuantan Industrial Park (MCKIP) SEZ မှာ coke၊ လျှပ်စစ်၊ အလူမီနီယမ်နှင့် မဂ္ဂနိစ်များ အခြေခံအားဖြင့်ပါဝင်ပြီး အမေရိကန်ဒေါ်လာ 2.74 ဘီလီယံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ရရှိထားကြောင်း ၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်း Beibu Port Group မှ ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလတွင် Alibaba သည် မလေးရှားအား Cainiao (Alibaba) Aeropolis eWTP (electronic World Trade Platform) Hub ၏ လည်ပတ်မှုဖြင့် ၎င်း၏ အာရှပစိဖိတ်လေကြောင်းကုန်စည်ပို့ဆောင်ရေးဗဟိုအချက်အချာအဖြစ် ရွေးချယ်ခဲ့သည်။ မလေးရှားအစိုးရနှင့် Alibaba Group တို့ ပူးပေါင်း၍ Malaysia Airports Holdings Bhd နှင့် Alibaba Group တို့ကြား ဖက်စပ်ကုမ္ပဏီကို eWTP မိတ်ဖက်ပူးပေါင်းမှုအဖြစ် စတင်တည်ထောင်ခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါဗဟိုချက်သည် လာမည့် ၁၀ နှစ်တာကာလအတွင်း မလေးရှားနိုင်ငံအား e-commerce အတွက် ဒေသတွင်းဖြန့်ဖြူးရေးစင်တာတစ်ခုအဖြစ် ပြောင်းလဲသွားမည်ဖြစ်ပြီး၊ စုစုပေါင်း GDP အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ ဘီလီယံ အထိ ရောက်ရှိစေကာ အလုပ်အကိုင်ပေါင်း ၃၅,၀၀၀ ကျော်ကို ထောက်ပံ့ပေးနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ထားပါသည်။

အခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများမှာ အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည် -

- Ant Financial မှာ Touch n' Go (TNG) ဟုခေါ်သော e-wallet နှင့် အခြားအွန်လိုင်းငွေပေးချေမှုဝန်ဆောင်မှုများကို ပံ့ပိုးပေးရန်အတွက် မလေးရှား၏ ဒုတိယအကြီးဆုံးဘဏ်ဖြစ်သည့် CIMB နှင့် တည်ထောင်ထားသော ဖက်စပ်လုပ်ငန်းဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် AIA (Hong Kong) သည် TNG ၏တန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၇၀၀ တန်ကြေးရှိ အစုရှယ်ယာတစ်ခုကို ရယူခဲ့သည်။
- Tencent - ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ပထမ ၃ လပတ်တွင် Tencent သည် ၎င်း၏ ပထမဆုံး WeChat Pay အက်ပ်ကို နိုင်ငံခြားငွေ (မလေးရှား) တွင် e-wallet ဝန်ဆောင်မှုအဖြစ် စတင်ခဲ့သည်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဧပြီလတွင် WeChat ပေးချေမှုသည် မလေးရှား e-wallet ဝန်ဆောင်မှုပေးသူ ၅၃ ဦးအနက် အဆင့် ၅ နေရာ၌ ရှိနေခဲ့ပါသည်။

- ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလတွင် Alibaba Cloud က မလေးရှား၌ Alibaba Cloud Innovation Center ကို စတင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေငြာခဲ့ပါသည်။ ၎င်းစင်တာမှ ဒေသခံပညာရှင် ၃၀,၀၀၀ ကို လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးရန် စီစဉ်ထားပါသည်။
- ဆန်းသစ်တီထွင်မှုစင်တာကို ကြေငြာခြင်းအပြင် Alibaba Cloud သည် ၎င်း၏ AsiaForward စီမံကိန်း၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းအနေဖြင့် လာမည့်သုံးနှစ်အတွင်း ရန်ပုံငွေနှင့် အရင်းအမြစ်များတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ ဘီလီယံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ သွားမည်ဖြစ်ပြီး၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်စွမ်းရည်ရှိသူ တစ်သန်းကို ပျိုးထောင်ပေးကာ၊ developer ၁၀၀,၀၀၀ ကို အားကောင်းလာစေရန်နှင့် တိုးတက်မှုကို အရှိန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် အရှေ့တောင်အာရှနှင့် ဟောင်ကောင်တစ်ဝှမ်းရှိ နည်းပညာဆိုင်ရာ စတင်သည့်လုပ်ငန်းပေါင်း ၁၀၀,၀၀၀ ရှိလာစေရေးအရှိန်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်သွားရန် ရည်ရွယ်ထားပါသည်။
- မလေးရှားနိုင်ငံတွင် စမတ်ဖုန်းများအသုံးပြုရာ၌ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒုတိယသုံးလပတ်ကာတွင် Xiaomi သည် နံပတ် ၁ နေရာတွင် ရှိနေသည်။
- ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလတွင် မလေးရှားနှင့် Shanxi Construction Investment Group တို့သည် ဒုတိယမျိုးဆက် ဇီဝဒီဇယ်နှင့် ဇီဝဂျက်လောင်စာများ ထုတ်လုပ်မှုတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် နားလည်မှုစာချွန်လွှာ လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည်။ Sustainable Aviation Fuels (Biojet) ထုတ်လုပ်ရန် အလားအလာရှိသည့် ဟိုက်ဒရိုဂျင် ဟင်းသီးဟင်းရွက်ဆီ (HVO) စက်ရုံတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် Shanxi Construction က စီစဉ်နေသည်။ HVO စက်ရုံတစ်ခုစီ၌ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၇၁၂.၂၅ သန်းနှင့် အလုပ်အကိုင်ပေါင်း ၈၀၀ နီးပါးဖန်တီးပေးနိုင်ရန် မျှော်လင့်ထားပါသည်။

မလေးရှားနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးသည် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုအောင်မြင်ပြီး လှုပ်ရှားမှုကန့်သတ်ချက်များ အပြည့်အဝရုပ်သိမ်းပြီးနောက် ကူးစက်ရောဂါမှ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာရန် လမ်းကြောင်းပေါ်သို့ ရောက်ရှိနေပါသည်။ အဓိကအားဖြင့် စားသုံးမှုပြန်လည်အားကောင်းလာမှုကြောင့် ယင်း၏ စီးပွားရေးမှာ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ၅.၅ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာမည်ဟု ခန့်မှန်းထားပါသည်။ ကမ္ဘာ့ဘဏ်၏ အဆိုအရ မလေးရှားသည် ဝင်ငွေအလယ်အလတ်ရှိသော နိုင်ငံဖြစ်ပြီး ၂၀၃၀ ခုနှစ်တွင် ဝင်ငွေမြင့်မားသော အနေအထားသို့ တိုးလာနိုင်မည်ဟု မျှော်မှန်း ထားပါသည်။

ဗီယက်နမ်တွင် ရုရှား၏ ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲစွမ်းအင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြုလုပ်မည်

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၏ ကမ်းလွန်လေအားအရင်းအမြစ်နှင့် ပေါများသောနေရောင်ခြည် အရင်းအမြစ်များကြောင့် ၎င်း၏ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲစွမ်းအင်ကဏ္ဍမှာ ဝယ်လိုအားမြင့်မားသည့် အရှေ့တောင်အာရှတွင် အတက်ကြွဆုံးကဏ္ဍများအနက် ကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ လေစွမ်းအင်ဆိုင်ရာ စီမံကိန်းအသစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအား ရုရှားနှင့် ဗီယက်နမ် စွမ်းအင်ကော်ပိုရေးရှင်း များအကြား မကြာမီ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့်အပေါ် ဗီယက်နမ်ဘက်မှ မီးစိမ်းပြု၍ အကြမ်းဖျဉ်းရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပါသည်။

စားသုံးသူဘဏ်လုပ်ငန်း

တရုတ်၏ Union Pay အား အသုံးပြုရန် ရုရှားလုပ်ငန်းများက ချဲ့ထွင်လာ

ရုရှား၏အကြီးဆုံးဘဏ်နှစ်ခုဖြစ်သည့် MKB နှင့် DOM.FR တို့က ၎င်းတို့သည် Union Pay ကတ်များဖြစ်သည့် MKB နှင့် DOM.RF ကို ထုတ်ပေးရန် ပြင်ဆင်နေကြောင်းနှင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် အစောပိုင်းတွင် စတင်အသုံးပြုနိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ အလားတူ ကတ်များကို ရုရှားနိုင်ငံ၏ စံချိန်စံညွှန်းဖြင့် ရုရှားဘဏ် ဆယ့်တစ်ဘဏ်မှ တရားဝင်ထုတ်ပေးနေပြီး ၎င်းဘဏ်များ၌ MTS Bank ၊ Gazprombank ၊ RSHB ၊ Solidarity ၊ Bank Saint Petersburg ၊ Primotsbank ၊ RRDB ၊ Primorye Zenit နှင့် Post Bank တို့ပါဝင်ပါသည်။ အခြားဘဏ်အများ အပြားမှာလည်း Union Pay ဖြင့် အတည်ပြုမှုလုပ်ငန်းစဉ်များကို လုပ်ဆောင်နေကြကာ အခြားအဖွဲ့အစည်းများမှာလည်း ဆောင်ရွက်ရန်စဉ်းစားနေကြကြောင်း သိရပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ China-Briefing

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို

ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

.....

**စီးပွားရေးအခြေအနေအပေါ် စိုးရိမ်ပူပန်မှုများကြောင့်
တရုတ်နိုင်ငံ၏ BRI ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ နှေးကွေးလာ**

ယခုနှစ် ပထမနှစ်ဝက်အတွင်း တရုတ်နိုင်ငံက နိုင်ငံပေါင်း ၁၄၇ နိုင်ငံတွင် ပြုလုပ်နေသည့် ရုပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမစီမံကိန်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ နှေးကွေးသွားသဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံအတွင်း စီးပွားရေးကျဆင်းမှုကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းနေရသည်ဟူသောအချက်ကို သက်သေပြနေကာ၊ ဆက်လက်၍ လည်းကျဆင်းဖွယ်ရှိပါသည်။ ကုလသမဂ္ဂကုန်သွယ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးညီလာခံ (UNCTAD) ၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွင်း FDI ၏ အလားအလာ ခန့်မှန်းချက်အရ “စိုးရိမ်စရာ” ဖြစ်နေပြီး၊ အခြေခံအဆောက်အအုံကဏ္ဍများရှိ နိုင်ငံတကာစီမံကိန်းဘဏ္ဍာငွေမှာမူ တိုးတက်မှုအရှိန်အဟုန်ကို ပံ့ပိုးပေးနိုင်ရန် ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နေမည်ဟု မျှော်လင့်ထားပါသည်။

အစီရင်ခံစာများအရ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ပထမသုံးလပတ်တွင် စီမံကိန်းအသစ်လုပ်ဆောင်မှုမှာ ၂၁ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းသွားခဲ့ပြီး နိုင်ငံတကာစီမံကိန်းဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်များမှာ ၄ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းသွားကြောင်း သိရပါသည်။ Green Finance & Development Center ၏လေ့လာချက်အရ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ပထမနှစ်ဝက်အတွင်း BRI အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံပေါင်း ၁၄၇ နိုင်ငံ၌ ပြုလုပ်နေသည့် တရုတ်ရုပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမဘဏ္ဍာရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများမှာ ကျဆင်းခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၉.၄ ဘီလီယံရှိခဲ့သည့် ယခင်နှစ် အလားတူကာလနှင့် နှိုင်းယှဉ်ကြည့်ပါက ယခုနှစ်အတွင်း ဘဏ္ဍာငွေနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၈.၄ ဘီလီယံသာရှိခဲ့ပါသည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ် အလားတူကာလနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ယခုနှစ် ပထမနှစ်ဝက်၏ ကိန်းဂဏန်းများမှာ ၄၀ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုလျော့နည်းခဲ့ပါသည်။ BRI ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများမှာ တရုတ်နိုင်ငံ၏ ကိုယ်ပိုင် စီးပွားရေးစိန်ခေါ်မှုများနှင့် ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်း မသေချာမရေရာမှုများဖြစ်ပေါ်နေကြောင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၏ ဒုတိယနှစ်ဝက်တွင်လည်း ဆက်လက်ကျဆင်းနိုင်ဖွယ်ရှိပါသည်။

ရုပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမမှာ အရှေ့အာရှမှ ဥရောပ၊ အာဖရိကနှင့် ကာရေဘီယံအထိ လုပ်ငန်းများ ဖြန့်ကျက်ထားပြီး ရထားလမ်း၊ ဆိပ်ကမ်းများ၊ ရေပိုက်လိုင်းများနှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားစီမံကိန်းများ ကဲ့သို့သော အရေးကြီးသည့် အခြေခံအဆောက်အအုံများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ကူညီပေးလျက်ရှိသည်။ BRI စီမံကိန်းများနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် နှစ်နိုင်ငံစေ့စပ်ညှိနှိုင်းမှုများတွင် စီးပွားရေးအရ အားနည်း

သောမိတ်ဖက်အချို့အပေါ် အချိုးမညီသည့် ဩဇာလွှမ်းမိုးမှုကို အသုံးချနေသည်ဟု စွပ်စွဲထားကြောင်း European Times က ဖော်ပြခဲ့ပါသည်။

ကာဗွန်ထုတ်လွှတ်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ပထမနှစ်ဝက်တွင် အစိမ်းရောင်စွမ်းအင် စုစုပေါင်းပါဝင်မှု (နေရောင်ခြည်၊ လေ၊ ရေအားလျှပ်စစ်) မှာ ယခင်နှစ်ကာလတူနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ၂၂ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းသွားပြီး၊ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃ ဘီလီယံခန့် ရှိခဲ့ပါသည်။

BRI မဟုတ်သော နိုင်ငံများ အပါအဝင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမှာ ၂၀၁၆-၂၀၂၀ ကာလအတွင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြုခဲ့သည့် ပမာဏဖြစ်သော အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၇၄၀ ဘီလီယံမှ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း လျော့နည်း၍ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၅၀ ဘီလီယံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြုရန် တရုတ်စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန (MOFCOM) က စီစဉ်နေကြောင်း European Times သတင်း၌ ဖော်ပြထားပါသည်။

မေလတွင် တရုတ်ဝန်ကြီးချုပ် လီခကျန်းက ဒုတိယအကြီးဆုံးစီးပွားရေးကို ဆိုးရွားစွာသက်ရောက်မှုဖြစ်ပေါ်စေသည့် COVID ကန့်သတ်ထိန်းချုပ်မှုများကို ပြုလုပ်နေရသောကြောင့် ပုံမှန်မဟုတ်သောထိခိုက်မှုများဖြစ်ပေါ်နေသည့် ကာလအတွင်း ပုံမှန်လမ်းကြောင်းသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိစေရန် စီးပွားရေးတည်ငြိမ်စေရေး မူဝါဒများအား အကောင်အထည်ဖော်ရန်နှင့် ဈေးကွက်၌ ပါဝင်သူများကို ပံ့ပိုးပေးရန်အရေးကြီးကြောင်း အလေးပေးပြောကြားခဲ့ပြီး၊ ကမ္ဘာပေါ်၌ လူဦးရေအထူထပ်ဆုံးဖြစ်သည့် တရုတ်နိုင်ငံတွင် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ပိတ်ဆို့မှုများကြောင့် အလုပ်အကိုင်ဈေးကွက်မှာရှုပ်ထွေးနေပြီး စိုးရိမ်ဖွယ်ရာဖြစ်နေကြောင်း ပြောကြားထားပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံးအိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးသည့် လုပ်ငန်းကြီးတစ်ခုလည်းဖြစ်၊ ပြဿနာရှိနေသည့် အိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးသည့် လုပ်ငန်းလည်းဖြစ်သည့် China Evergrande Group က ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် စီးပွားရေးအဆက်မပြတ်ကျဆင်းနေသော်လည်း ဇူလိုင်လကုန်တွင် ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွင်း ပြန်လည်ဖွံ့စည်းမည့်အစီအစဉ်ကို ထုတ်ပြန်မည်ဟု ကတိပြုခဲ့ကြောင်း The Wall Street Journal က ဖော်ပြခဲ့ပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ ANI news service

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို

ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

.....

ဩဂုတ် ၉ ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံ ရှန်တုန်းရေနံချက်စက်ရုံရှိ ဓာတ်ဆီနှင့် ဒီဇယ်ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်ခဲ့

ဩဂုတ်လ ၉ ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံ၊ ရှန်တုန်းပြည်နယ်ရှိ သန့်စင်ပြီးဓာတ်ဆီနှင့် ဒီဇယ်ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်ခဲ့ပါသည်။ 92 ဓာတ်ဆီဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ၈,၆၃၄.၄၀ ယွမ်ဖြစ်ပြီး၊ ဒီဇယ်ဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ၈,၀၀၇ ယွမ် ဖြစ်ပါသည်။ ရေနံစိမ်းသန့်စင်သည့် ယူနစ်များ စတင်မှုမှာ အနည်းငယ်နိမ့်ကျသော်လည်း ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ရောင်းချမှုနှုန်း ကောင်းမွန်သောကြောင့် ဆီချောဈေးနှုန်းများ ပိုမိုမြင့်မားလာခြင်းဖြစ်ပါသည်။ တရုတ်တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် 92 ဓာတ်ဆီ အရောင်းအဝယ်ဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ၈,၅၀၀ ယွမ်မှ ၈,၇၀၀ ယွမ်ကြား၊ 95 ဓာတ်ဆီ အရောင်းအဝယ်ဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ၈,၆၀၀ ယွမ်မှ ၈,၈၀၀ ယွမ်ကြား၊ ဆဋ္ဌမမြောက် အမျိုးသားလမ်းမကြီးရှိ မော်တော်ယာဉ်များအတွက် ဒီဇယ် အရောင်းအဝယ်ဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ၇,၈၀၀ ယွမ် မှ ၈,၀၀၀ ယွမ်ကြားဖြစ်ပါသည်။

ဓာတ်ဆီဝယ်လိုအားမှာ ပုံမှန်ဖြစ်ပါသည်။ နွေရာသီတွင် ကိုယ်ပိုင်ကားများဖြင့် ခရီးသွားမှုများတိုးလာသော်လည်း ကပ်ရောဂါအခြေအနေကြောင့် ဓာတ်ဆီဝယ်လိုအားမှာ မျှော်မှန်းထားသည်ထက်နည်းပါးနေကာ ဓာတ်ဆီဈေးနှုန်း များစွာမြင့်တက်ခြင်း မရှိသေးပေ။ မကြာသေးမီက ဒီဇယ်ရောင်းလိုအား ကျဆင်းခြင်းနှင့်အတူ ဒီဇယ်ဝယ်လိုအား မြင့်တက်လာခြင်းကြောင့် ဒီဇယ်ဈေးနှုန်းများ သိသိသာသာ မြင့်တက်လာပါသည်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုရှိ WTI ရေနံစိမ်း ကြိုရောင်းကြိုဝယ်စာချုပ် ဈေးနှုန်းမှာ တစ်စည်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၉၀.၇၆ ဒေါ်လာဖြစ်ပြီး၊ ယခင်ဈေးထက် ၁.၉၇ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်လာပါသည်။ Brent ရေနံစိမ်း ကြိုရောင်းကြိုဝယ်စာချုပ် ဈေးနှုန်းမှာ တစ်စည်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၉၆.၉၆ ဒေါ်လာဖြစ်ပြီး ယခင်ဈေးထက် ၁.၇၃ မှ ၁.၈၂ ရာခိုင်နှုန်းကြား မြင့်တက်လာပါသည်။

ဇူလိုင်လတွင် အမေရိကန်၏ အလုပ်အကိုင်ဆိုင်ရာ အချက်အလက်များက ကောင်းမွန်သည့် စွမ်းဆောင်ရည်ကို ပြသပြီး၊ တစ်ချိန်တည်းမှာပင် တရုတ်၏ ပို့ကုန်တိုးတက်မှုနှုန်းမှာ မျှော်မှန်းထားသည်ထက် ကျော်လွန်ကာ စီးပွားရေးကျဆင်းမှု၏ အနုတ်လက္ခဏာဆောင်သော သက်ရောက်မှုများကို လျော့ပါးစေမည့် အရိပ်အယောင်များ တွေ့ရှိပြီးနောက် နိုင်ငံတကာရေနံဈေးနှုန်း အနိမ့်ဆုံးနှုန်းဖြင့် ပြန်လည်မြင့်တက်လာခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် လက်ရှိစွမ်းအင်ပြတ်လပ်မှု အခြေအနေမှာ ယခုနှစ် ပထမနှစ်ဝက်တွင် ယေဘုယျ မျှော်မှန်းထားသည်ထက် ပိုမိုဆိုးရွားနိုင်ကြောင်း ဈေးကွက်

တွင် ပါဝင်သူများက ယုံကြည်နေကြဆဲဖြစ်ခြင်းကြောင့် ရေနံဈေးကွက်လည်း အားကောင်းလာခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ အချုပ်အားဖြင့် သုံးသပ်ရလျှင် နောက်ပိုင်းကာလများတွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ရေနံထွက် ကုန်ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်လာနိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်းရရှိပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ SunSirs

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို

ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

ဂျာမနီနိုင်ငံတွင်ပို့ကုန်ဝင်ငွေ ပြန်လည်မြင့်တက်လာခြင်း

ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် စီးပွားရေးကျဆင်းမှုဖြစ်ပေါ်နေသော်လည်း ၂၀၂၂ ခုနှစ်ဇွန်လတွင် ပို့ကုန်ဝင် ငွေ ပြန်လည်မြင့်တက်လာပြီး ကုန်သွယ်မှုပိုငွေရရှိခဲ့ပါသည်။ Federal Statistical Office ၏ ဩဂုတ် လ ၃ ရက်နေ့ ထုတ်ပြန်သည့်စာရင်းအရ ၂၀၂၂ ခုနှစ်ဇွန်လတွင် ပို့ကုန်တန်ဖိုး ယူရို (၁၃၄.၃) ဘီလီယံနှင့် သွင်းကုန်တန်ဖိုး ယူရို (၁၂၇.၉) ဘီလီယံရှိခဲ့ပြီး ကုန်သွယ်မှုပိုငွေ ယူရို (၆.၄) ဘီလီယံ ရရှိခဲ့ပါ သည်။ ပို့ကုန်တန်ဖိုးသည် မေလနှင့်နှိုင်းယှဉ်လျှင် (၄.၅) ရာခိုင်နှုန်းပိုမိုတိုးတက်ခဲ့ပြီး အီးယူနိုင်ငံ များသို့ (၃.၉) ရာခိုင်နှုန်းနှင့် အခြားနိုင်ငံများသို့ (၅.၃) ရာခိုင်နှုန်းပိုမိုတင်ပို့နိုင်ခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိရပါ သည်။ သွင်းကုန်အနေနှင့် မေလကထက် (၀.၂) ရာခိုင်နှုန်းပိုမိုတိုးတက်ရရှိခဲ့ပါသည်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ကာလတူ ဇွန်လနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ပို့ကုန်မှာ (၁၈.၄) ရာခိုင်နှုန်းနှင့် သွင်းကုန်မှာ (၂၇.၉) ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုတိုးတက် ရရှိခဲ့ပါသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ်ဇွန်လတွင် အီးယူအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့် ယူရို (၇၂.၉) ဘီလီယံတန်ဖိုး တင်ပို့မှုနှင့် ယူရို (၆၂.၈) ဘီလီယံတန်ဖိုး တင်သွင်းမှုရှိခဲ့ပြီး မေလကထက် ၃.၉ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ၀.၃ ရာခိုင်နှုန်း အသီးသီး တိုးတက်မှုရှိခဲ့ပါသည်။ ရုရှားနိုင်ငံနှင့် ကုန်သွယ်မှုအနေဖြင့် ယူရို (၁.၂) ဘီလီယံတန်ဖိုး တင်ပို့ခဲ့ပြီး မေလနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် (၁၄.၅) ရာခိုင်နှုန်းပိုမိုတင်ပို့နိုင်ခဲ့ကာ ယူရို (၃.၅) ဘီလီယံတန် ဘိုးတင်သွင်းမှု ရှိခဲ့ပါသည်။ အီးယူပြင်ပနိုင်ငံများသို့ ယူရို (၆၁.၄) ဘီလီယံ တင်ပို့မှုရှိခဲ့ရာ အမေရိကန် နိုင်ငံနှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့သို့ တင်ပို့မှုအများဆုံးဖြစ်ခဲ့ပြီး မေလကထက် (၆.၂) ရာခိုင်နှုန်းနှင့် (၂.၄) ရာ ခိုင်နှုန်းအသီးသီး တိုးတက်တင်ပို့မှုရှိခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါနိုင်ငံများမှ ယူရို (၆၅.၁) ဘီလီယံ တင်သွင်းမှု

ရှိခဲ့ရာ တရုတ်နိုင်ငံမှ ယူရို(၁၇) ဘီလီယံဖြင့် အများဆုံးတင်သွင်းမှုပြုခဲ့ပြီး အမေရိကန်နိုင်ငံမှ ယူရို (၈.၅) ဘီလီယံတန်တိုး တင်သွင်းခဲ့ပါသည်။

ပို့ကုန်တိုးတက်မှုရှိခဲ့သော်လည်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများက ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ export-driven economy စီးပွားရေးအလားအလာအပေါ် လက်ရှိ လောင်စာစွမ်းအင်ဈေးနှုန်း မြင့်တက်မှု၊ supply chain မတည်ငြိမ်မှုနှင့် ငွေကြေးဖောင်းပွမှုအခြေအနေများကြောင့် ကျဆင်းနိုင်လာနိုင်မည့် အနေအထားကိုသာ ရှုမြင်သုံးသပ်နေကြပါသည်။ ဇွန်လအတွင်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်း၏ ထုတ်လုပ်မှုမှာ မေလကထက် ၀.၄ ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်ထုတ်လုပ်မှုရှိခဲ့သော်လည်း ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍရှိ အမှာစာအသစ်များ လက်ခံရရှိမှုမှာ မေလနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ၀.၄ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းခဲ့ကြောင်း၊ လက်လီလုပ်ငန်းများ အရောင်းဝင်ငွေသည်လည်း မေလနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ၁.၆ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း၊ အသားထုတ်လုပ်သည့်လုပ်ငန်းများမှ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ပထမနှစ်ဝက်တွင် တန်ချိန်(၃.၅) သန်းအောက်သာ ထုတ်လုပ်ခဲ့ပြီး ကာလတူထက် (၇.၉)ရာခိုင်နှုန်းလျော့နည်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ နိုင်ငံတွင်း ခရီးတိုသွားလာမှုများမှာ ပထမ(၃)လကထက် ၄၆ ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်ခဲ့ပြီး 9 euro ticket ကို အသုံးပြုမှုများခြင်းကြောင့်လည်းဖြစ်နိုင်ကြောင်း၊ ဘီယာရောင်းချမှုမှာမူ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ပထမနှစ်ဝက်အတွင်း လီတာပေါင်း (၄.၃) ဘီလီယံရှိခဲ့ပြီး ယခင်နှစ်ကာလတူထက် ၃.၈ ရာခိုင်နှုန်းအားဖြင့် တိုးတက်မှုရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။ လာမည့်ဆောင်းရာသီအတွက် ဓါတ်ငွေ့လုံလောက်စွာရရှိမှုများမှာ စိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ်အနေဖြင့် ရှိနေဆဲဖြစ်ပါသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ် ပထမ(၃) လအတွင်း စီးပွားရေးတိုးတက်မှု (၀.၂) ရာခိုင်နှုန်းမျှော်မှန်းထားမှုအတွက် ပြန်လည်တွက်ချက်မှုများအရ (၀.၈)ရာခိုင်နှုန်းရှိခဲ့ပြီး ဧပြီလမှ ဇွန်လအတွင်း စီးပွားရေးအခြေအနေမှာ ရပ်တန့်နေပြီး (stagnation) ဒုတိယ(၃) လအတွက် စီးပွားရေးတိုးတက်မှုနှုန်းကို သုညရာခိုင်နှုန်းအဖြစ် သတ်မှတ်ဖော်ပြထားပါသည်။ ဇူလိုင်လအတွက် ငွေကြေးဖောင်းပွမှုမှာ (၇.၅) ရာခိုင်နှုန်းနှင့် အလုပ်လက်မဲ့မှုမှာ (၅.၄) ရာခိုင်နှုန်းတွင် ရှိနေပါသည်။

Sources:<https://www.thelocal.de/20220803/german-exports-rise-again-despite-slowdown-fears>/https://www.destatis.de/EN/Press/2022/08/PE22_325_51.html

သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘာလင်

.....

Biofach 2023 အော်ဂဲနစ်ပြပွဲ ကျင်းပမည့်အစီအစဉ်

Biofach အော်ဂဲနစ်ထုတ်ကုန်မျိုးစုံပြပွဲကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၄ ရက်မှ ၁၇ ရက်နေ့ အထိ ဂျာမနီနိုင်ငံ နူရင်ဘတ်မြို့တွင် Nuremberg Messe GmbH က ကြီးမှူးကျင်းပ မည်ဖြစ်ပြီး ပြပွဲတွင် ပါဝင်ပြသမည့်သူများအနေဖြင့် (<https://www.biofach.de>)ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် အွန်လိုင်းမှ တဆင့် လျှောက်ထားရယူနိုင်ပါသည်။ ပြခန်းအတွက် ၁၂ စတုရန်းမီတာ အနည်းဆုံးရယူရန် လိုအပ်ပြီး ဈေးနှုန်းများမှာ-

- (က) line stand, one side open (min. 12 m²) EUR 179/sqm plus VAT.
- (ခ) Corner stand, two sides open (min. 15 m²) EUR 208/sqm plus VAT.
- (ဂ) Island stand, three sides open (min. 30 m²) EUR 216/sqm plus VAT.
- (ဃ) Block stand, four sides open (min. 60 m²) EUR 230/sqm plus VAT.

တို့ဖြစ်ပါသည်။ ပြခန်းငှားခအပြင်ထပ်မံကုန်ကျမည့် Marketing service နှင့်အခြား ဝန်ဆောင်မှုများပေးသွင်းရန်လိုအပ်ပြီး <https://www.biofach.de/en/exhibitors/participation/pricecalculator> တွင် လေ့လာနိုင်ပါသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် (၂၆.၇.၂၀၂၂) မှ (၂၉.၇.၂၀၂၂) ရက်နေ့အထိ ကျင်းပခဲ့ပြီး အော်ဂဲနစ်ထုတ်ကုန်မျိုးစုံပြသမှုများ၊ ဆွေးနွေးပွဲဖိုရမ်များ၊ Congress များ၊ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၏ ဟောပြောပို့ချချက်များ၊ Exhibitor များ၏ သရုပ်ပြတင်ဆက်ပြသမှုများဖြင့် ကျင်းပဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ လာရောက်ပြသသူပေါင်း (၂၂၇၆) နှင့် လေ့လာကြည့်ရှုသူပေါင်း (၂၄၀၀၀) ရှိခဲ့ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံမှ မောရှမ်းလက်ဖက်ကုမ္ပဏီက ကိုယ်တိုင်လာရောက်၍လည်းကောင်း၊ Yatha Waddi ကုမ္ပဏီ (Paline လက်ဖက်) က ဒစ်ဂျစ်တယ် အွန်လိုင်းဖြင့် ပါဝင်ပြသ၍ ကိုယ်စားလှယ်ဖြင့်ထုတ်ကုန်များ ခင်းကျင်းပြသမှုကိုလည်းကောင်း၊ ဦးကာက လက်ဖက်ကုမ္ပဏီ မှ Trade Visitor အဖြစ်လိုက်ပါလေ့လာခြင်းကိုလည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါသည်။

Source: <https://www.biofach.de>
<https://www.biofach.de/en/exhibitors/participation/pricecalculator>

သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘာလင်

Fruit Logistica ပြပွဲ ကျင်းပမည့်အစီအစဉ်

Fruit Logistica လတ်ဆတ်သစ်သီးဝလံနှင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်ပြပွဲသည် နှစ်စဉ် ဂျာမနီနိုင်ငံ ဘာလင်မြို့တွင် Messe Berlin က ကြီးမှူး၍ လတ်ဆတ်သီးနှံများ၊ တန်ဖိုးမြင့် ထုတ်ကုန်များ၊ အော်ဂဲနစ်ထုတ်ကုန်များ၊ ထုတ်လုပ်မှုနည်းပညာပိုင်း၊ ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုပိုင်းများ ကို ပါဝင်ပြသသည့် ပြပွဲဖြစ်သည်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွက် ဧပြီလ ၅ ရက်နေ့မှ ၇ ရက်နေ့အထိ ကျင်းပ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံမှ မြန်မာရွှေသစ်သီးဝလံကုမ္ပဏီ (Myanmar Golden Produce-MGP) က ပါဝင်ပြသခဲ့ကာ ဥရောပနိုင်ငံကုမ္ပဏီများနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါသည်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ် အတွက် ပြပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီလ (၈) ရက်နေ့မှ(၁၀) ရက်နေ့ထိ ကျင်းပရန် စီစဉ်ထားရှိပြီး Registration ပြုလုပ်ခြင်းကို ၃၁.၇.၂၀၂၂ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးသတ်မှတ်ထားရှိသော်လည်း ဆက်လက်ခွင့်ပြုထား ဆဲဖြစ်ပါသည်။

ပြပွဲနှင့် သက်ဆိုင်သောအဓိကအချက်အလက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

(က)Registration ကို <https://www.fruitlogistica.com/en/exhibitors/registration/> တွင် ဝင်ရောက်ပြုလုပ်ပြီးနောက် အောက်တိုဘာလထဲတွင် Stand Proposal လက်ခံ ရရှိမည်ဖြစ်ပြီး Stand နေရာနှင့် ဒီဇိုင်းရွေးချယ်ခြင်း ပြုလုပ်နိုင်ပါသည်။ Stand construction အတွက် ၂၈.၁၁.၂၀၂၂ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထားပြုလုပ်နိုင်ပါသည်။

(ခ) ပြခန်းအတွက် ၁၂ စတုရန်းမီတာ အနည်းဆုံးရယူရန်လိုအပ်ပြီး ဈေးနှုန်းများမှာ-

- (က) Row stand, one side open EUR 209/sqm plus VAT.
- (ခ) Corner stand, two sides open EUR 223/sqm plus VAT.
- (ဂ) Peninsula stand, three sides open EUR 237/sqm plus VAT.

(ဃ) Block stand, four sides open EUR 251/sqm plus VAT. တို့ဖြစ်ပါသည်။
ပြခန်းငှားခအပြင် ထပ်မံကုန်ကျမည့် Media Package နှင့်အခြားဝန်ဆောင်မှု များပေးသွင်းရန်လိုအပ်ပြီး<https://www.fruitlogistica.com/en/exhibitors/registration/stand-rental-calculator/> တွင် လေ့လာနိုင်ပါသည်။

(ဂ) Co-Exhibitor များအနေဖြင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ(၁၀) ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ Registration ပြုလုပ်နိုင်ပါသည်။

(ဃ) Stand construction နှင့် အခြားဝန်ဆောင်မှုပိုင်းများအတွက် ၂၀၂၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလမှ စတင်၍ Berlin Expo Center Online (BECO) (beco-support@messe-berlin.de) နှင့် ချိတ်ဆက်၍ ရယူနိုင်ပါသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ် ပြပွဲသို့ နိုင်ငံပေါင်း(၈၇) နိုင်ငံမှ လာရောက်ပြသသူပေါင်း(၂၀၀၀) ကျော်ရှိပြီး နိုင်ငံပေါင်း(၁၃၀) နိုင်ငံမှ ဝယ်ယူသူများနှင့် လာရောက်လေ့လာသူပေါင်း(၄၀၀၀၀) ကျော် လာရောက်ခဲ့ကြပါသည်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ပြပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံရှိ လတ်ဆတ်သစ်သီးဝလံ ဟင်းသီးဟင်းရွက်နှင့် တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်ထုတ်လုပ်သော ကုမ္ပဏီများလာရောက်ပြသနိုင်ရေးနှင့် လေ့လာသူအဖြစ် လာရောက်နိုင်ရေးတို့အတွက် ရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါသည်။

Source: <https://www.fruitlogistica.com/>

<https://www.fruitlogistica.com/en/exhibitors/registration/stand-rental-calculator/index.html>

သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘာလင်

Ambiente ကုန်စည်ပြပွဲ ကျင်းပမည့်အစီအစဉ်

Ambiente ကုန်စည်ပြပွဲသည် ဂျာမနီနိုင်ငံဖရန့်ဖတ်မြို့တွင် နှစ်စဉ်ဖေဖော်ဝါရီလတိုင်း Messe Frankfurt GmbH က စီစဉ်ကျင်းပသည့် လူ့အသုံးအဆောင်အမျိုးမျိုး (Household Goods, Glasswares, Ceramics) ပြသသည့် ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်းစာရင်းဝင် ကုန်စည်ပြပွဲကြီး ဖြစ်ပါသည်။ ပြပွဲတွင် နှစ်စဉ်နိုင်ငံတကာမှ လူသုံးအိမ်သုံး ကုန်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုး ပြသသူများနှင့် လာရောက်လေ့လာသူများ တွေ့ဆုံရာ ခေတ်မီပြပွဲစင်တာကြီးတစ်ခုဖြစ်ပြီး နိုင်ငံပေါင်းစုံမှ ပြခန်းများကို အိမ်တွင်းအလှဆင်ဒီဇိုင်းပုံစံများ၊ ပရိဘောဂအသုံး အဆောင်များနှင့် အလှဆင်ပြုပြင် မွမ်းမံခြင်းများပါဝင်သည့်အပိုင်း (Living)၊ လက်ဆောင်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုးနှင့် အသုံးအဆောင် ပစ္စည်းများပါဝင်သည့်အပိုင်း (Giving)၊ အိမ်အသုံးအဆောင်နှင့် မီးဖိုဆောင်သုံးပစ္စည်းများစုစည်းရာ အပိုင်း (Dining)ဟူ၍ ခွဲခြားသတ်မှတ်

ပြီး ခင်းကျင်းပြသခြင်း ဖြစ်သည်။ ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် နိုင်ငံပေါင်း (၉၀) ကျော်မှ ပြပွဲပြသသူပေါင်း (၄၆၀၀) ကျော် လာရောက်ပြသခဲ့ကြသည်။ Ambiente ပြပွဲကို ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် Consumer Goods Digital Day အဖြစ် Christmas world, Paper world နှင့် Creative world တို့နှင့်အတူ ၂၀၂၁ ခုနှစ်ဧပြီလ(၂၀)ရက်နေ့တွင်ကျင်းပခဲ့ပါသည်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ် တွင် ဖေဖော်ဝါရီလ(၁၁) ရက်နေ့မှ (၁၅) ရက်နေ့ထိ ကျင်းပရန် စီစဉ်ထားရှိခဲ့သော်လည်း ကိုရိုနာ ဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှု မြင့်တက်လာခြင်းကြောင့် ကျင်းပနိုင်ခဲ့ခြင်းမရှိခဲ့ပါ။

၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် **Ambiente** ပြပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီလ(၃) ရက်နေ့မှ(၇) ရက်နေ့ထိ ကျင်းပရန် စီစဉ်ထားရှိပြီး ပြပွဲနှင့်သက်ဆိုင်သောအဓိကအချက်အလက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-

(က)Registration ကို <https://ambiente.messefrankfurt.com/frankfurt/en/planning-preparation/exhibitors.html#register> တွင် ဝင်ရောက်ပြုလုပ်နိုင်ပါသည်။

(ခ) ပြခန်းအတွက် ၁၂ စတုရန်းမီတာ အနည်းဆုံးရယူရန်လိုအပ်ပြီး ပြခန်းငှားခနှင့် Media Package ၊ Environmental fee နှင့် အခြားဝန်ဆောင်မှုများအပါအဝင် ဈေးနှုန်းများမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပြီး VAT ထပ်မံပေးဆောင်ရန်လိုအပ်ပါသည်-

- 2.50 m walls: 12 sqm: EUR 5450
- 18 sqm: EUR 7450
- 27 sqm: EUR 9990
- 3.00 m walls: 12 sqm: EUR 5990
- 18 sqm: EUR 7990
- 27 sqm: EUR 10990

(ဂ) ပြပွဲကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းများအတွက် ဝန်ဆောင်မှုများရယူခြင်းကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဩဂုတ်လမှစတင်၍ Shop for Exhibitor Services (www.serviceshop.messefrankfurt.com) နှင့် ဆက်သွယ်ရယူနိုင်ပါသည်။

(ဃ) ပြပွဲတွင်ပါဝင်ပြသခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို

<https://ambiente.messefrankfurt.com/frankfurt/en/planning-preparation/exhibitors.html> တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံရှိ အိမ်သုံးလူသုံးပစ္စည်းများနှင့် လက်မှုအနုပညာပစ္စည်းထုတ်လုပ်သော ကုမ္ပဏီများလာရောက်ပြသခြင်းနှင့် လေ့လာသူများအဖြစ် လာရောက်နိုင်မည့်ပြပွဲတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း ရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါသည်။

Source: <https://ambiente.messefrankfurt.com/frankfurt/en>.

သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ဘာလင်

Anuga-Food and Beverage ပြပွဲကျင်းပမည့်အစီအစဉ်

Anuga-Food and Beverage ပြပွဲသည် ၁၉၁၉ ခုနှစ်ကတည်းကပင် စတုဂတ်မြို့တွင် စတင်ကျင်းပခဲ့သော ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်းစားသောက်ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းပြပွဲကြီး(leading food fair for retail trade, food service and catering market) ဖြစ်ပါသည်။ ၁၉၂၄ ခုနှစ်မှစ၍ ကိုလုံး(Cologne) မြို့တွင် ကျင်းပခဲ့ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် နှစ်(၁၀၀) ပြည့်ပွဲကို ကျင်းပခဲ့သည်။ ပြပွဲကို ၂ နှစ်တစ်ကြိမ် ကိုလုံးမြို့ Kolenmesse GmbH တွင် ကျင်းပလေ့ရှိပြီး ပြပွဲကာလအတွင်း trade shows များ၊ တီထွင်ဆန်းသစ်မှုနှင့် အစားအသောက်ဈေးကွက် အလားအလာအတွက် ဆွေးနွေးပွဲများစွာ ပြုလုပ်ကြပါသည်။ ပြပွဲဧရိယာသည် (၂၈၄၀၀၀) စတုရန်းမီတာရှိပြီး ၂၀၂၁ နှစ်အတွက် အောက်တိုဘာလ (၉) ရက်နေ့မှ (၁၃) ရက်နေ့ထိကျင်းပခဲ့ပြီး ၂၀၂၃ နှစ်အတွက် Anuga-Food and Beverage ပြပွဲကို Federal Association of the German Retail Grocery Trade (BVLH)၊ Federation of German Food and Drink Industries (BVE)၊ German Hotel & Catering Association (DEHOGA) တို့နှင့် ချိတ်ဆက်ပူးပေါင်း၍ အောက်တိုဘာလ (၇) ရက်နေ့မှ (၁၁) ရက်နေ့ထိ ကျင်းပရန် စီစဉ်ထားရှိပါသည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် လာရောက်ပြသသူပေါင်း(၇၉၇၂)၊ နိုင်ငံပေါင်း(၂၀၁) နိုင်ငံမှ လာရောက်လေ့လာကြည့်ရှုသူပေါင်း(၁၆၉၆၅၃) ရှိခဲ့ပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် လာရောက်ပြသသူပေါင်း (၄၄၄၃) နှင့် နိုင်ငံပေါင်း(၁၆၉) နိုင်ငံမှ လာရောက်လေ့လာကြည့်ရှုသူပေါင်း(၆၉၄၅၉) ရှိခဲ့ပါသည်။ ပြပွဲတွင် ပါဝင်

ပြသမည့်သူများအနေဖြင့် (www.anuga.com) ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် လျှောက်ထားရ ယူနိုင်ပြီး ၃၀.၉.၂၀၂၂ ရက်နေ့အထိ လျှောက်ထားသူများသည် အထူးလျော့စျေးနှုန်းအဖြစ် ၁ စတုရန်းမီတာလျှင် (၂၉၉) ယူရိုဖြင့်လည်းကောင်း၊ ၁.၁၀.၂၀၂၂ ရက်နေ့မှ စတင်လျှောက်ထားသူများ သည် ၁ စတုရန်း မီတာလျှင် (၃၀၉) ယူရိုဖြင့် လည်းကောင်း၊ ရယူဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။ အခြား ကုန်ကျစရိတ်များအနေဖြင့် The Association of the German Trade Fair Industry(AUMA) စရိတ် (euro 0.60/sqm) ၊ Marketing package (euro 1120) ၊ energy costs (euro 14.5/sqm) စသည် တို့ ပေးသွင်းရမည် ဖြစ်ပါသည်။

ပြပွဲတွင် ပြသနိုင်သည့်စားသောက်ကုန် အုပ်စုများအနေဖြင့် Fine Food (စိုက်ပျိုးရေးထွက် ကုန်နှင့် စားသောက်ကုန်မျိုးစုံ-Raw and processed) ၊ Drinks၊ Chilled & Fresh Food၊ Meat၊ Frozen Food၊ Dairy၊ Bread & Bakery၊ Hot Beverages၊ Organics၊ Culinary စသည်တို့ဖြစ်ပါသည်။ ထုတ်ကုန်အုပ်စုများအလိုက် trade shows များကို သတ်မှတ်ကျင်းပလေ့ ရှိပါသည်။ Anuga-Food and Beverage ပြပွဲကို Kolenmesse GmbH က Cologne တွင် ၂ နှစ်တစ်ကြိမ်ကျင်းပခြင်းအပြင် ဘရာဇီး၊ တရုတ်၊ အိန္ဒိယ၊ ဂျပန်၊ ကိုလံဘီယာ၊ ထိုင်းနှင့်ယူအေအီးနိုင်ငံတို့တွင်လည်း ထုတ်ကုန်အုပ်စု များအလိုက် နှစ်အလိုက် အချိန်ကာလများသတ်မှတ်၍ ကျင်းပဆောင်ရွက်လေ့ရှိပါသည်။ နိုင်ငံ အများအပြားမှ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်း အမယ်မျိုးစုံကို ကြီးကျယ်ခမ်းနားစွာပြသ ကျင်းပပြီး တီထွင်ဆန်းသစ်မှုများ၊ ဈေးကွက်အလားအလာများကို တစ်နေရာတည်းတွင် လေ့လာရ ရှိနိုင်ခြင်းကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံကဲ့သို့ စိုက်ပျိုးရေးထွက်ကုန်များနှင့် စားသောက်ကုန်များ ထုတ်လုပ်နိုင် သည့်နိုင်ငံအနေဖြင့် Anuga ပြပွဲတွင် ဝင်ရောက်ပြသခြင်းဖြင့် အီးယူဈေးကွက်ပိုမိုရရှိရေး ဆောင်ရွက် နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

Source: <https://www.anuga.com/>

သီတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး

ဘာလင်

.....

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လအတွက် စားနပ်ရိက္ခာဈေးနှုန်းညွှန်းကိန်း သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

အီတလီနိုင်ငံ၊ ရောမမြို့အခြေစိုက် ကုလသမဂ္ဂ စားနပ်ရိက္ခာနှင့် စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ (Food and Agriculture Organization- FAO) မှ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လအတွက် စားနပ်ရိက္ခာဈေးနှုန်း ညွှန်းကိန်း (FAO Food price Index-FFPI) သည် အနည်းငယ်ဆက်လက်ကျဆင်းခဲ့ပြီး စတုတ္ထမြောက်အနေဖြင့် ဆက်လက်ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း၊ ပျမ်းမျှ ၁၄၀.၉ မှတ်ရှိခဲ့ပြီး ဇွန်လအောက် ၁၃.၃ မှတ်(၈.၆) ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းခဲ့ကြောင်း၊ နှံစားသီးနှံဈေးနှုန်းညွှန်းကိန်း (Cereal Price Index) မှာ ဇူလိုင်လတွင် ပျမ်းမျှ ၁၄၇.၃ မှတ်ရှိခဲ့ပြီး ဇွန်လအောက် ၁၉.၁ မှတ် (၁၁.၅ ရာခိုင်နှုန်း) ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ဂျုံဈေးနှုန်းသည်လည်း ဇူလိုင်လတွင် ၁၄.၅ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းခဲ့ရာ ယင်းသည် ယူကရိန်းနိုင်ငံ၏ အဓိကပင်လယ်နက်ဆိပ်ကမ်းများ ပိတ်ဆို့ထားမှုကို ဖွင့်လှစ်ရန် ယူကရိန်းနှင့် ရုရှတို့အကြား သဘောတူညီချက်ရရှိခဲ့ပြီး ယူကရိန်းနိုင်ငံမှ အစေ့အဆန်တင်ပို့မှုကို ပြန်လည်စတင်စေခြင်းနှင့်လည်း သက်ဆိုင်နေပါသည်။

ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင် အစေ့အဆံဈေးနှုန်း (Coarse Grains) သည်လည်း စတုတ္ထမြောက်လအနေဖြင့် ၁၁.၂ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းခဲ့ကြောင်း၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်ဈေးနှုန်း (Vegetable Oil Price Index) မှာ ဇူလိုင်လတွင် ပျမ်းမျှ ၁၇၁.၁ မှတ်ရှိခဲ့ပြီး၊ ယင်းသည် ဇွန်လအောက် ၄၀.၇ မှတ် (၁၉.၂ ရာခိုင်နှုန်း) ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း၊ နို့ထွက်ပစ္စည်းများ၏ ဈေးနှုန်းညွှန်းကိန်း (Dairy Price Index) မှာ ဇူလိုင်လတွင် ပျမ်းမျှ ၁၄၆.၄ မှတ်ရှိခဲ့ပြီး၊ ဇွန်လအောက် ၃.၈ မှတ် (၂.၅ ရာခိုင်နှုန်း) ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း၊ အသားဈေးနှုန်းညွှန်းကိန်း (Meat Price Index) ဇူလိုင်လတွင် ပျမ်းမျှ ၁၂၄.၀ မှတ်ရှိခဲ့ပြီး ဇွန်လအောက် ၀.၆ မှတ် (၀.၅ ရာခိုင်နှုန်း) ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း၊ သကြားဈေးနှုန်းညွှန်းကိန်း (Sugar Price Index) မှာ ဇူလိုင်လတွင် ပျမ်းမျှ ၁၁၂.၈ မှတ်ရှိခဲ့ပြီး ဇွန်လအောက် ၄.၄ မှတ် (၃.၈ ရာခိုင်နှုန်း) ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

မြန်မာသံရုံး
ရောမမြို့

.....